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PRIREDITEV V POČASTITEV PRAZNIKA OBČINE PTUJ IN 
35-LETNICE JUNAŠKEGA BOJA SLOVENSKOGORIŠKE -

LACKOVE ČETE 

NEDELJA, 31.juUja 1977 
ob 6. uri 

MEDDRUŽINSKO RIBIŠKO TEKMOVANJE ŠPORTNIH 
RIBIČEV SR HRVATSKE IN SR SLOVENIJE V LOVU RIB S 
PLOVCEM 
ob ribniku v Podlehniku. 
ob 8. uri 
MEDDRUŽINSKO TEKMOVANJE V S T R E U A N J U NA 
UMETNE GOLOBE ZA PREHODNI POKAL N A R O D N E G A 
HEROJA JOŽETA LACKA 
na olimpijskem strelišču v Hajdošah pri Ptuju. 

ob 15. uri 
IV. PTUJSKI PADALSKI POKAL „PODLEHNIK 7 7 " 
ob ribniku v Podlehniku. 

SREDA, 3 . avgusta 1977 
ob 18. uri 

OTVORITEV KRAJEVNE CESTE ŠTUKI—MESTNI VRH 
v Štukih. 

! ČETRTEK, 4. avgusta 1977 
ob 18. uri 
OTVORITEV RETROSPEKTIVNE RAZSTAVE DEL JANEZA 
MEŽANA 
Razstavni paviljon Dušana Kvedra v Ptuju, 

ob 19. uri 
OTVORITEV RAZSTAVE PORTRETOV TOVARIŠA TITA — 
DELO AKADEMSKEGA SLIKARJA ALBINA LUGARIČA 
Sejna dvorana krajevne skupnosti Ptuj. 

PETEK, 5. avgusta 1977 
ob 14. uri 
OTVORITEV OBRATA DRUŽBENE PREHRANE TOVARNE 
„ A G I S " PTUJ 
Rajšpova ulica. 

SOBOTA, 6. avgusta 1977 
ob 8. uri 
TEKMOVANJE LOVSKIH EKIP SR HRVATSKE IN SR SLO
VENIJE BRATSKIH OBČIN ČAKOVEC, KOPRIVNICA, 
K R A P I N A , M A R I B O R , O R M O Ž , P T U J , S L O V E N S K A 
BISTRICA IN VARAŽDIN V STRELJANJU NA UMETNE 
G O L O B E ZA P R E H O D N I P O K A L , . B R A T S T V A IN 
ENOTNOSTI" 
na olimp^skem strelišču v Hajdošah pri Ptuju, 
ob 17. uri 
ŽENSKI ROKOMETNI TURNIR OBČIN ČAKOVEC, KRAPI
NA, PTUJ IN VARAŽDIN 
na stadionu , ,Drava" Ptuj. 

NEDELJA, 7. avgusta 1977 
ob 7.30 
OTVORITEV CESTE VIDEM PRI PTUJU—LESKOVEC 
v Vidmu pri Ptuju. 
ob 8.30 
POVORKA — prikaz dela in življenja v Halozah 
v Zg. Leskovcu 

ob 9. uri 
SLAVNOSTNO ZASEDANJE SKUPŠČINE IN VODSTEV 
DRUŽBENOPOLITIČNIH ORGANIZACIJ OBČINE PTUJ IN 
KULTURNI PROGRAM 
pri gasilskem domu v Leskovcu. 
ob 11. uri 

VAJA ENOT IN ŠTABA CIVILNE ZAŠČITE OBČINE PTUJ 
v Leskovcu. 
ob 14, uri 
II. DIRKA ZA DRŽAVNO PRVENSTVO V KARTINGU 
na kartodromu A M D Ptuj v Hajdošah pri Ptuju. 
P O N E D E U E K , 8. avgusta 1977 
ob 16. uri 
OTVORITEV POSLOVNO STANOVANJSKE ZGRADBE 
ODDELKA MILICE V PODLEHNIKU. 
ob 20. uri 
PRIČETEK V. PTUJSKIH KULTURNIH SREČANJ — PTUJ 77 
IN VEČER P L E S O V IN P E S M I J U G O S L O V A N S K I H 
NARODOV — „ K O L O ' B E O G R A D 
na letnem prireditvenem prostoru v Ptuju. 

SOBOTA, 13. avgusta 1977 
ob 8. uri 
OTVORITEV TOVARNE MOČNIH KRMIL MESOKOMBI-
NATA „ P E R U T N I N A " PTUJ 
ob Zagrebški cesti v Ptuju. 

SOBOTA, 20. avgusta 1977 
UDARNIŠKI D A N BRIGADIRJEV VETERANOV NA MLA
DINSKI DELOVNI AKCIJI „SLOVENSKE GORICE 77" 
Zbor na Trgu Mladinskih detovnih brigad v Ptuju od 7. do 8. ure. 

Odbor za organizacijo proslav ob prazniku občine Ptuj in predsed
stvo skupščine občine Ptuj predlagata, da se v počastitev praznika 
občine Ptuj in 35. obletnice junaškega boja Slovenskogoriške-
Lackove čete skličejo slavnostne seje zborov delegatov in vodstev 
družbenopohtičnih organizacij v vseh krajevnih skupnostih ter 
delavskih svetov in vodstev družbenopolitičnih organizacij v orea-
nizacijah združenega dela Odbor za organizacijo proslav 

ob prazniku občine Ptuj in 
Dnevu republike 

Le pet delovnih organizacij uresničuje zakon 
o združenem delu 

Minuli teden so se v Ormožu sestali člani 
komiteja občinske konference ZKS Ormož in v 
osrednji točki dnevnega reda razpravljali o 
uresničevanju zakona o združenem delu v vseh 
delovnih sredinah ormoškega gospodarstva in 
negospodarstva ter o pripravah na volitve v 
prihodnjem letu. 

Člani komiteja so kritično ocenili dosedanja 
prizadevanja de lovnih organizac i j pri 
uresničevanju zakona o združenem delu. Po
globljena in poučna kritika je opozorila, da je 
zakon o združenem delu nekaterim sorazmerno 
tuj in da ga od 13 delovnih organizacij uresni
čuje le pet. Tako ima le pet delovnih sredin 
pripravljen program uresničevanja zakona o 
združenem delu. In kot je povdaril sekretar OK 
ZKS Ormož, Milan Ritonja, morajo komunisti 
v vseh delovnih sredinah bolj zavzeto delovati v 
izvajanju določil iz zakona o združenem delu. 
Za vseh osem delovnih organizacij velja, da 
imajo do zakona nesamoupraven in nepravilen 
odnos. 

Člani komiteja so sklenili, da bo potrebno v 

najkrajšem času začeti poglobljeno posegati v 
določila, kjer zakon prinaša nekatere novosti v 
zvezi z družbenoekonomskimi in samoupravni
mi odnosi. Tako bo potrebno v zelo kratkem 
času izbol jšat i o d n o s e med temel jn imi 
organizacijami združenega dela in skupnimi 
službami. Dogaja se namreč, da je ena ali druga 
delovna skupnost privesek ali breme temeljne 
organizac^e združenega dela. Nadalje si bodo 
morali v delovnih organizacijah prizadevati, da 
začno ustanavljati TOZD, kajti ustanovljanje 
le-teh je prepočasno, oziroma ga sploh ni. 
Vsaka TOZD, bo morala imeti tudi svoj žiro 
račun, da bo tako lažje ugotavljala dohodek, 
prihodek in izgubo. V občini Ormož sta še 
vedno dve temeljni organizaciji, ki nimata 
svojega žiro računa. 

V nadaljevanju seje so razpravljalci ocenili 
priprave na volitve, ki bodo prihodnje leto. Prvi 
krog evidentiranja v organe ZK in družbeno
politične skupnosti poteka zelo uspešno. 
Osnovne organizacije ZK v ormoški občini so že 
povsod verificirale možne kandidate v krajevnih 

skupnostih. Poleg tega so člani komiteja 
kritično ocenili delo v občinski upravi in v 
izvršnem svetu in sker v luči uveljavljanja novih 
d r u ž b e n o e k o n o m s k i h o d n o s o v in v 
demokratizaciji političnega sistema. V prihod
nosti bo potrebno okrepiti sodek)vanje z 
združenim delom, izvršnim svetom SO Ormož 
in med družbenopolitičnimi organizacgami . V 
Ormožu so člani komiteja ocenili uresničevanje 
zakona o združenem delu v gospodarskih 
organizacijah. 

LE P E T D E L O V N I H O R G A N I Z A C I J 
URESNIČUJE ZAKON O ZDRUŽENEM 
DELU 

Že pri sestav^anju gradiv se bo potrebno 
močno angažirati ter pripraviti takšna gradiva, 
ki bodo razumljiva delegatom krajevnih skup
nosti in združenega dela. Steči mora ko
ordinirano delo. Pomembno vlogo pri tem pa 
mora odigrati prav izvršni svet občinske 
skupščine. 

zk 

Sestanek 
na prostem 
Piejšnji torek, 12. julija 1977 , se 

Je v Ptuju sestala strokovna 
komisija za arheološka izkopava-
iga v Ptuju. Sestanek je bil kar na 
prostem, na terenu v Rabdjčji 
vasi. Pod predsedstvom prof. d i . 
Jožeta Kastelica so obravnavali in 
sprejeli program nadaljnjih izkopa
vanj na tem območju, kjer bodo v 
naslednjih letih zgradili nadaljnje 
stanovanjske' bloke od B - 6 do 
B—13. Konkretni program izko
pavanj in sodelovanja arheologov 
E vse S lovenie , pa tudi p o m o č iz 
drugih republik je trdno zagoto
vilo, da v bodoče arheološka 
izkopavanja ne bodo ovirala 
p o ^ e š e n e stanovanjske gradnje v 
Ptuju. 

Člani strokovne komisije za aAeološka izkopavanja v Ptuju. Od 
leve: Dr. Štefka Cobelj (Pokrajinski muzej Ptuj), dr. Iva Cuik 
(Rep. zavod za spomeniško varstvo), prof. Zorka Šubic (Loški 
muzej Ško^a Loka), prof. Blagoj Jevremov in prof. Maijana 
Jevremov (Pokrajindd muzej Ptuj), prof. dr. Jože Kastelic, 
predsednik, (Filozofska fakulteta ijubljana), dr. Paola Korošec, 
Ljubljana, prof. Gina Gabričevič, Beograd. Foto: R 

Vzpodbuda 
gobarjem 

Deževje v prejšnjem tednu 
je v naših gozdovih pospešilo 
rast gob, vsaj v nekaterih 
predelih. Tako so menih tudi 
Krajnčevi iz Ptuja in se v 
soboto navsezgodaj podaU v 
gozdove blizu Polenšaka. 

Trud ni bil zaman, oče 
Martin je našel kar dve veliki 
gobi, da o malih niti ne 
govorimo. Obe skupaj sta 
tehtali (očiščeni podgobja) 

Takšne je našel moj očka 

natanko 1,72 kg. Ce ne 
vegamte, se lahko prepričate 
ob pogledu na sliko, kjer se 
Alenki Krajnčevi šibijo roke 
pod težo gobanov. 

Besedilo in shka: 
J.Btačič 

Zlato plaketo za tovariša Tita 
prevzel Sergej Kraigher 

Skupščina krajevne skupnosti 
Ptuj je na svečanem zasedanju 8. 
maja 1977, prazniku KS Ptuj, 

Zbta plaketa KS Ptuj za tovariša 
TITA. 

Foto: R 

podelila zlato plaketo, najvišje pri
znanje krajevne skupnosti Ptuj, 
predsedniku TITU ob njegovih in 
naših skupnih jubilejih, kot izraz 
hvaležnosti za vse tisto, kar je to
variš Tito storil že prej in v minu
lih 40 letih na čelu naše Partije in 
naše države. 

Ker je predsednik TITO preveč 
obremenjen z državniškimi in par
tijskimi nalogami, je pooblastil 
SERCiUA KRAIGHKRJA, pred
sednika predsedstva SR Slovenije 
in člana predsedstva SFRJ, da v 
njegovem imenu sprejme delegaci

jo KS Ptuj in prevzame zlato pla
keto. 

V skladu s tem je predsednik 
Sergej Kraigher, v petek 15. 1977 
sprejel delegacijo krajevne skup
nosti Ptuj, ki mu je izročila naj
višje priznanje ptujske krajevne 
skupnosti za tovariša TITA z željo 
vseh ptujskih krajanov, da bi ostal 
trdnega zdravja in bi nas vodil še 
mnoga leta! -

Tovariš Kraigher se je zahvalil 
za pozornost, ki jo je ob letošnjih 
jubilejih tovariša TITA in Partije 

pokazala KS Ptuj, saj to priznanje 
pomeni tudi afirmacijo vse Slove
nije. 

Za tem se je Sergej Kraigher za
držal v daljšem razgovoru z dele
gacijo KS Ptuj, ki so jo sestavljali: 
Lojze Cene, predsednik skupščine 
KS, Fanika Vauda, sekretar sveta 
ZK, Albin Pišek, predsednik mest
ne konference SZDL in Franc H-
deršek, predsednik temeljne dele
gacije KS. Kratek povzetek vsebine 
razgovora s tov. Kraigherjem ob-
objavljamo na drugi strani. F 

Priprave na gradnjo sladkorne tovarne v Ormožu 

PONUDNIKI NOTRANJE 
OPREME ŽE ZNANI 

Konec tega ali v začetku prihodnjega leta bodo v 
Ormožu pričeli z gradnjo sladkorne tovarne. V teku so 
priprave za izgradnjo velike in sodobne tovarne. Tako 
sedaj v O r m o ž u p r i p r a v l j a j o l o k a c i j s k o 
dokumentacijo in urejujejo vse po t rebno za o d k u p 
sml j i šča . Lokacija je predvidena ob reki Dravi in 
SKcr na jugovzhodni strani mesta. 

Doslej so že izbrali ponudnike notranje opreme. Od 
domačih delovnih organizacij bo novo tovarno 
premila Združena slovenska strojegradnja, kamor 
spada L I T O S T R O J , M E T A L N A in nekateri drugi 
slovenski stroji opremljevalci. Od hrvaških p)onudni-
kov so izbrali delovno organizacijo Djuro Djakovič in 
Jedinstvo iz Zagreba . Tuji ponudnik pa je znana firma 

BMA iz ZR Nemčije. 
Tudi gradbinci se že pripravljajo na gradnjo novega 

objekta. Imanovan je koordinacijski odbor , ki bo 
izbral nosilca vseh gradenj . Omenit i velja, da se prav v 
teh dneh končuje investicijski program. Ker pa bo v 
novi tovarni po t rebno zaposliti novo delovno silo, s o v 
Ormožu pri direkciji izvedli razpis delovnih mest. 
Dfelavci, ki b o d o izbrani za opravljanje dela v novi to
varni, b o d o morali opraviti tudi posebno s t rokovno 
izobraževanje. V ta namen so razpisali 35 delovnih 
mest. Izobraževanje bo potekalo d o m a in na tujem. 
Učna doba za novosprejete delavce bo tako d o m a kot 
v tujini trajala približno 9 mesecev. 

zk. 
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Nezlomljiv 
udar upora 

v mesecu juliju beležijo jugoslovanski narodi in narodnosti 
najpomembnejše pomnike iz obdobja NOB — začetke vstaje proti 
okupatorju kot skupek ene izmed tistih velikih odločitev in dejanj, 
ki so spremenila na<o usodo in zgodovino. 

Udar upora, ki so ^a zanetili borci v najtežjih dneh naše 
revolucije, odmeva še danes in odmeval bo še jutri. . . Iz življenske 
moči boja — sestavljenega iz duha in spoznanja borcev — srkamo 
izkušnje o tem, kako se je treba boriti, kaj je bistvo vsakega boja in 
zmage. Teh spoznanj pa je tako veliko, da jim še vedno ne pridemo 
do dna. Spoznati jih mora sleherna naša generacija. 

Vrednote, ki izvirajo iz NOB, so moralne in etične — v razvoju 
naše družbe jih ni moč nadomestiti; v tem je zajeta tudi potreba po 
gojitvi bratstva in enotnosti in utrjevanju samoupravljanja, kar 
ostaja stalna naloga, ki ne more zastarati. 

Negovanje revolucionarne zavesti ni samo sebi namen, temveč 
tisto, kar je potrebno za dvig idejne zavesti delavcev, kijih moramo 
usposobiti za nadaljnjo graditev samoupravnih .socialističnih sil. Te 
in podobne naloge pa ne moremo reševati samo s proslavami. 
Revolucionarne tradicije moramo negovati tako, da bodo vtkane v 
vse življenje. 

V jubilejnem letu proslav in prireditev, ob pomnikih tovariša 
Tita in partije, je ta obveza še toliko večja. Negovanje 
revolucionarnih vrednosti ne more in ne sme biti prisotno samo na 
teh okvirih; negovanja revolucionarnih vrednot je neločljivo od 
vsakdanjega življenja dela v službi, naporov za razvijanje samo
upravnega družbenega življenja in vsega tistega, kar pomeni življe
nje delovnega človeka. Negovanje in razvijanja revolucionarnih 
vrednot se je v združenem delu torej treba lotiti kot stalne in sistem
ske naloge, ne pa samo od obeležij do obeležij. 

Udeleženci NOB v Jugoslaviji so tudi danes v veliki večini 
aktivni vojaki revolucije in bodo s svojo celotno družbeno politično 
dejavnostjo še naprej prispevati k izpolnjevanju velikih nalog, ki 
stopajo pred vse organizirane socialistične sile naše družbe. Borci 
imajo še nadalje za svojo poglavitno nalogo, razvijati in prenašati 
revolucionarne tradicije našega delavskega gibanja in NOV na 
mlajše generacije — predvsem na mladino, kot temelj, na katerem 
se bodo izgrajevali v samoupravljanju in v graditvi socialistične 
družbe. 

Tako kot vsi naši narodi, na čelu z ZK, so borci pripravljeni z 
enakimi heroizmi kot med NOB, braniti nedotakljivost naših meja 
pred vsemi tistimi, ki bi skušali odtujiti in ogroziti eno samo ped 
enotnega ozemlja naše jugoslovanske skupnosti. Borci bodo svoje 
revolucionarne izkušnje in znanje še naprej prenašali na naše obča
ne, delovne ljudi in mladino v prid okrepitve ljudske obrambe in 
družbene samozaščite. 

Korenine vseh naših dosežkov so v delavskem gibanju, v ljud
ski revoluciji; zato tudi vemo, kaj branimo in za kaj se borimo. 
Odnose med ljudmi smo zasnovali na najbolj pravičen in svobodne
ga človeka vreden način. Trudimo se, da bodo enake pravice vseh 
ljudi izkazane tudi v čim bolj enakih motnostih. 

Povratek k vsemu, kar smo prehodili dosedaj, je v teh dneh 
glasnejši kot kdaj kol i poprej; to pa ni samo spomin na vse, kijih ni 
več med nami; je veliko več; je nova vzpodbuda za še doslednejši 
boj, za polno uveljavitev vseh v zadnjem času sprejetih razvojnih in 
drugih dokumentov, aktivno in tvorno vključevanje vseh sil naše 
družbe v priprave na kongresa ZK in drugih procesov, ki so sestavni 
del socialističnega samoupravnega razvoja. Majda Gajzer 
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Še O gradnji slovenskega plinovoda 
v našem listu smo že pisali o za

četku in pomenu gradnje velikega 
plinovoda, ki bo v Jugoslavijo 
dovajal plin i/ Sovje tske/veze . Go
tovo vas bo zanimalo, kako pote
kajo dela na tem gradbišču sedaj in 
s kakšnimi težavami se graditelji 
tega zahtevnega objekta najčešče 
spoprijemajo. 

V ta namen smo se oglasili v 
štabu, ki nadzoruje potek gradnje. 
Ta se t r e n u t n o n a h a j a v 
Majšperku, pogovarjali pa smo se z 
n a d z o r n i k o m z a k l j u č e n i h del 
Kristianom van Dykom in s tehnič
nim referentom na zaključnih delih 
Vojkom EIsncrjem. Van Dyk je 
predstavnik glavnega izvajalca del 
f r ancoske f i rme S P I E B A T l -
CiNOLLES in nizozemske firme 
NACAP, ki skupaj predstavljata 
gonilno silo pri gradnji plinovoda. 
Od jugoslovanskih organizacij pa 
sodelujeta pri gradnji T E H N I K A iz 
Ljubljane in J U V E N T iz Zagreba. 

Dela na območju ptujske občine 
se bližajo h koncu in kakor smo iz
vedeli od omenjenih predstavnikov 
je na območju jugoslovanskega 
ozemlja končanih že 46 kilometrov 
plinovoda. Sedaj se mudijo na 
i z redno t e ž k e m t e r e n u pri 
Majšperku in delo zahteva mnogo 

zamudnih opravil , na nekem mestu 
pa bodo morali nasipati celo 500 
kubičnih metrov gramoza , da bo 
cev za plinovod lahko nemoteno 
tekla čez drn in strn. 

Večino del opravljajo s stroji, ki 
so last obeh izvajalcev iz tujine, 
nekaj strojev pa imata tudi izvajal
ca iz domovine . Cevi s premerom 
600 mm so položene že do Trojan , 

njihova vzdržljivost pa bo okrog 50 
atmosfer. 

Na dokončanem odseku plinovo
da so pred nedavnim že preizkušali 
vzdržljivost cevi in sicer z vodo. 
Mer i lne n a p r a v e so p o k a z a l e 
zadovoljive rezultate, kar nam 
priča o nedvomni kvaliteti gradnje, 
saj imata partnerja iz Francije in 
N&zozemske že bogate izkušnje pri 

g r a d n j a h p l i n o v o d o v . E n o 
najzahtevnejših in najbolj odgo
vornih del je varjenje cevi, kajti to 
delo mora biti opravljeno popolno 
brezhibno. Sigurnost preverjajo s 
trikratnim rentgenskim pregledom. 
To opravljajo predstavniki glavnih 
izvajalcev iz tujine, medtem ko 
TEHNIKA in J U V E N T sodelujeta 
predvsem pri pripravi terena in pri 
zaključnih opravilih na delovišču. 

Poleg glavne cevi že delajo tudi 
več o d c e p o v , t a k o d a b o 
p l i n o v o d n o o m r e ž j e v o d i l o k 
skoraj vsem pomembnim industrij
skim s r e d i š č e m v S loven i j i . 
Hinovod pa bodo nadaljevali še v 
halijo. 

Nedvomno bo plin iz Sovjetske 
zveze, ki bo pritekal k nam prek 
oeemlja Češkoslovaške in Avstrije 
zamašil prenekatero vrzel v ener
getskem gospodars tvu, kajti vedeti 
moramo, da zaloge nafte, zemelj
skega plina in premoga hitro kop
nijo. Prav tako se plin vse bolj 
uveljavlja kot pogonsko sredstvo 
za mnogovrs tno sodobno tehno
logijo in če želimo držati korak s 
svetovnim razvojem je gradnja slo
venskega p l i n o v o d a ne s a m o 
potrebna, ampak nujna. 

Besedilo in slika: 
B, Vodulek. 

Tehniki referent na zaključnih deHh plinovoda kaže na mesto, kjer bo 
treba nasuti 500 kubičnih metrov gramoza. 

RAZUMETI RAZVOJ KRAJEVNE 
SKUPNOSTI 

, ,Ptujsko občino razmeroma 
dobro poznam, Haloze in Sloven
ske gorice so še nerazvite, tam se ni 
dosti spremenilo, čeprav se je v 
zadnjih 30 letih tudi tam marsikaj 
premaknilo. Toda sam Ptuj in nje
gova okolica je v povojnem obdob
ju napravil velik razvoj , zato se ne 
bi pogovarjali o nerazvitih območ
jih, temveč o problemih, s katerimi 
se spopada razmeroma razvita 
ptujska krajevna skupnost . . . " 

Smiselno tako je začel razgovor 
predsednik Sergej Kraigher in takoj 
prešel na problem otroškega var
stva, saj to najbolj obremenjuje 
zaposlene starše, zlasti matere, zato 
ga je posebej zanimalo, koliko 
žensk je zaposlenih v Ptuju. Ko ga 
je delegacija seznanila s podatki , 
kaj vse so Ptujčani že uredili s 
s a m o p r i s p e v k o m , ki ga že 
plačujejo deseto leto in da se pri
pravljamo na akcijo za novi samo
prispevek za nadaljnjih 5 let, v 
k a t e r e m b o o s r e d n j a n a l o g a : 
zgraditev potrebnih otroško-var-
stvenih objektov, je tov. Kraigher 
poudaril sočasnost planiranja, ne le 
v KS, temveč tudi drugih nosilcev, 
zlasti v T O Z D . 

Ni dovol j , da s samoprispevkom 
zgradimo otroški vrtec, t reba je 
zagotoviti vzgojiteljski kader, nje
govo vzdrževanje, kar povečuje 
skupno po rabo , zato mora tudi 
ot roško varstvo biti sestavni del 
programa razvoja temeljnih orga
nizacij združenega dela. Delavci 
morajo o tem odločat i , sprejeti to 
kot sestavni del njihovega razvoja. 
Pri tem je tov. Kraigher opozoril 
tudi na dosledno upoštevanje celot
nega dohodka družine, tudi tisto, 
kar ljudje zaslužijo izven rednega 
delovnega časa, pri določitvi višine 
lastne udeležbe za o t roško varstvo. 

Posebej je predsednika Kraigher
ja zanimala velikost in samouprav
na organiziranost krajevne skupno
sti Ptuj . Ko ga je delegacija sezna
nila s predlogom, ki je sedaj v raz

pravi, da bi območje sedanje KS 
Ptuj razdelili na 5 manjših krajev
nih skupnosti , ki bi štele od 1.800 
do 4.200 občanov, je tov. Kraigher 
menil, da so to še vedno prevelike 
krajevne skupnost i . , ,Krajevna 
skupnost naj šteje od 700 do največ 
1.500 o b č a n o v " je menil tov. 
Kraigher in poudari l , da le v taki 
KS bo občan lahko resnično, nepo
sredno in učinkovito odločal in 
zadovoljeval skupne interese in 
potrebe. 

Priprave na ustanovitev takih 
krajevnih skupnosti je treba nepo
sredno povezati s pripravami na 
volitve, evidentirati in kandidirati 
ljudi, ki bodo razumeli tak razvoj 
krajevne skupnosti , ker le to bo 
zagotovilo, da se bodo krajevne 
skupnosti razvijale kot resnično na
ravno zaokrožene življenske skup
nosti delovnih ljudi in občanov. 
Znotraj teh krajevnih skupnosti na 
mestnem območju pa je treba 
razvijati soseske stanovanjskih blo
k o v , p o v e z o v a t i h i šne sve te , 
uveljavljati potrošniške svete in 
druge oblike neposrednega vključe
vanja delovnih ljudi in občanov. 

K r a j e v n a s k u p n o s t se m o r a 
uveljaviti kot temeljni družbeno
ekonomski odnos samoupravne 
družbe, zato je toliko potrebnejša 
trdna povezava s temeljnimi orga
nizacijami združenega dela in s 
samoupravnimi interesnimi skup
nostmi. T o se mora še zlasti odra
žati na področju planiranja, saj 
bodo delavci v temeljnih in drugih 
o r g a n i z a c i j a h z d r u ž e n e g a de la 
financirali p rograme, zelo konkret
no in namensko , ne pa odvajali 
d o l o č e n o d s t o t e k od svo jega 
dohodka za delo krajevne skupno
sti. Enako velja tudi z^ samopris
pevek, zanj se bodo delovni ljudje 
odločali le na podlagi konkretnih 
programov, za financiranje uresni
čitve teh programov. 

Ce bomo krčili razvoj krajevnih 
skupnosti v tej smeri in iskali mate

rialno podlago za delo v združeva
nju sredstev predvsem temeljnih 
organizacij združenega dela, potem 
tudi ne b o d o povzročale meje malih 
krajevnih skupnosti nobenih ovir. 
Povezano s tem pa je treba ustano
viti skupnost krajevnih skupnosti 
na o b m o č j u m e s t a , ki bo na 
podlagi skupnih interesov reševala 
vprašanja, ki presegajo okvire 
posameznih krajevnih skupnost i . 

O teh in podobnih vprašanjih je 
tekel pogovor, ki bi se bil prav go

tovo razširil še na druge žgoče teme 
našega nadaljnjega razvoja, če 
predsednika predsedstva SRS ne bi 
klicale druge dolžnosti , vendar 
bodo že nakazana vprašanja tov. 

Kraigherja, delavcem v ptujski kra
jevni skupnosti dragocen napotek 
pri nadaljnjem usmerjanju samo
upravnega razvoja območja , ki ga 
obsega danes krajevna skupnost 
Ptuj . 

FF 

Kidričevo 

Mladi na 
počitniški praksi 

V tovarni glinice in aluminija 
,,Boris Kidr ič" v Kidričevem je na 
počitniški praksi v mesecu juliju 65 
mladih. Enako število prakt ikan-
tov bo tudi v mesecu avgustu. 
Mladi so iz različnih srednjih in 
višjih šol, precej pa jih je tudi iz 
poklicnih šol. Zanimivo je tudi to, 
da je na praksi v tej tovarni štu
dent metalurgije iz Grčije. 

S praktikanti sem se pogovarjala 
o tem, kako so se znašli na delov
nem mestu, kaj jim iz šole manjka 

•pri praktičnem delu, kako jim po
magajo mentorji na delovnih me
stih, spraševala sem jih, če bi se na 
teh delovnih mestih zaposlili po 
končanem šolanju in ali se jim zdi 
enomesečno delo dovolj , da se se
znanijo z delom. Takole so mi po
vedali: 

DUŠANKA D O R l C , dijakinja 
3. razreda UAŠ iz Ptuja: 

,,Že lansko leto sem delala na 
tem delovnem mestu, zato mi letos 
nastop ni bil težak. Delam v ko
merciali, delo je prijetno in ni 
velikih sprememb od lani. Šola 
nam da le teoretične napotke , ki 
pa so premalo za uspešno oprav
ljanje nalog, s katerimi se srečuje
mo na delovnem mestu. Prav zato 
so nam mentorji zelo potrebni , 
razložijo nam potek dela, dajejo 
nam napotke za delo, če se nam 
kje zatakne, nam prijazno poma
gajo. Dobili smo prospekte , ki so 
nas seznanili s samoupravljanjem v 
tem podjetju. Če bi po končani šo
li imela možnost , bi se zaposlila na 
tem delovnem mestu ali pa vsaj v 
tej delovni organizaci j i ." 

M A R J A N A T A C I N G E R , dija
kinja 3. razreda IJAŠ iz Ptuja: 

, ,Delam v kadrovsko-socialnem 
sektorju. Lanskoletno prakso sem 
opravljala v študijski knjižnici v 
Ptuju, zato je razlika med lansko 
in letošnjo prakso precejšnja. Raz
liko med tem kar sem prinesla iz 
šole in kar rabim na delovnem me
stu, sem zasledila v oblikovanju 

dopisov, mi smo v šoli delali po 
novem načinu. Na delovnem mestu 
se nisem srečala z ničemer, kar bi 
se mi zdelo povsem novo. Udeleži
la sem se zbora delovnih ljudi in 
ocenila, da je samoupravljanje v 
tej organizaciji dob ro r azv i to . . . " 

MILAN KRUŠIČ, ki je končal 
drugi letnik VTŠ v Mariboru: 

, ,Nameščen sem v tehnološki 
pripravi vzdrževanja. Glede na 
mojo šolo nimam in ne opravl jam 
pravega dela. Pri delu mi pomaga
jo mentorji , z njihovimi nasveti 
sem zadovoljen. Praksa enega me
seca je prekratka, da bi se lahko 
dobro spoznal z delom. Z ozirom 
na to, da ima vsak izmed nas željo 
počitnice izkoristiti tudi za razve
drilo, pa se mi zdi, da je en mesec 
dela dovol j . Tovarna glinice in 
a l u m i n i j a me š t i p e n d i r a , z a t o 
imam tu zagotovljeno delovno me
sto, želel pa bi delati na delovnem 
mestu kons t ruk te r ja . " 

Vodja nabavne službe J O Ž E 
O P E R Č K A L , dipl. inž.: 

, ,Vsako leto pridejo v komer
cialni sektor po trije ali štirje dija
ki in pri nas opravijo enomesečno 
prakso. S prakt ikant i smo zado
voljni. Nekateri so pri nas na 
praksi že drugo leto zapored. Na 
njihovo in seveda tudi našo željo 
ostajajo v delovni organizaciji ne
kateri tudi dva meseca. Mi jih za 
njihovo delo nagrad imo v višini 
1200 do 1400 d in , vrnemo jim pot
ne stroške in jim nudimo malico. 
V primeru, če prakt ikant ostane na 
delu dva meseca, se nagrada za 
delo poveča vsaj za 30 %. 

Mladi, ki opravljajo počitniško 
prakso v T G A ,,Boris Kidr ič" v 
Kidričevem, so si pred začetkom 
dela tovarno ogledali in se seznani
li s potekom dela. O b koncu prak
se bodo mentorji pripravili z njimi 
razgovor in tako bodo ob izmenja
vi mnenj ocenili uspešnost le
tošnjega počitniškega dela mladih 
v tej tovarni . 

N. Topolovec 

Ormož 

Poželi več kot tretjino 
pridelka 

v d ružbenem sektorju Kmetijskega kombina ta Ormož so poželi že 
več kot tretjino pridelka. Prinosi na peščenih tleh so v letošnjem letu 
nekoliko manjši kot preteklo leto. Pridelek je slabši zaradi letošnje hude 
suše in sicer prinos znaša 30 do 35 centov na hektar . Poželi so predvsem 
Z L A T O D O L I N O in L I B E L U L O . Poudari t i velja, da so v Ormožu letos 
posejali več kot tretjino takoimenovanih trdih sort pšenice in sicer 
P A R T I Z A N K O in N O V O S A D S K O RANO 11. Na preostalih dveh 
tretjinah zemljišč bo pridelek nekoliko boljši, kajti tla so težja in so 
zadržala več vlage. Na teh poljih bo pridelek višji in bo znašal okoli 40 do 
45 centov na hektar . 

V zasebnem sektorju je situacija približno enaka. Požeteta je že nad 
polovico pridelka in prinosi so približno od 30 d o 35 centov na hektar . 
Omeniti velja, da so letošnji prinosi zelo različni in to je tudi zanimivost 
letošnje žetve. 

Na družbenem sektorju zanje pšenico 6 kombajnov, medtem ko je na 
zasebnem sektorju nekoliko več strojnega dela. T a k o imajo zasebni 
kmetovalci okrog 15 kombajnov, s katerimi b o d o v kratkem poželi ves 
letošnji pridelek. 

V družbenem pa tudi v zasebnem sektorju bo letošnji dopr inos 
pšenice nekoliko manjši kot leto popre j . Tako bo pridelka za 10 do 15 
odstotkov m a n j . , z k , 

Tu bo stal novi proizvodni objekt Agrotransporta. 
Foto: B. Vodušek 

Temeljni kamen 
za gradnjo novega 

proizvodnega prostora 
13. julij — dan slovenskih šoferjev in avtomehanikov, so ziiposleni v 

Agrot ranspor tu , obeležili še posebej slovesno; tega dne so položili temeljni 
kamen za začetek gradnje nove proizvodne hale za popravilo t ransportnih 
sredstev in strojev za zemeljska dela. Gradnja objekta sovpada s 
programsko usmeritvijo 5-letnega razvojnega načrta in letnega razvojnega 
programa. Investicijski predračun je ovrednoten na 10 milijonov dinarjev; 
velikost novega objekta je 1400 kv. m; gradnjo pa bo izvajal G I P Gradiš 
Ljubljana — T O Z D DE Gradnje P tu j . 

Gradnja že omenjenega objekta je za delovno organizacijo Agrotrans-
port kakovostna pridobitev, saj bodo s tem zapolnili vrzel v pomanjkanju 
primernih prostorov za razna dela pri vzdrževanju, popravilih t ransportnih 
sredstev in drugih strojev, ki je bila posebej občutna v zimskem času. Pred
videvajo tudi , da bo objekt gotov že za praznik republike. M G 
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Tiskana beseda o NOB na našem obmoau 
Ni po t rebno posebej povdarjat i , 

kako p o m e m b n o je za vsakega po
sameznika, da je kar najboljše 
obveščen o vsem, kar se dogaja v 
njegovi neposredni in širši okolici. 
Se poseben pomen je imelo obve
ščanje v času revolucionarnega 
boja jugoslovanskih narodov proti 
fašizmu in njegovim pomagačem. 
Toda kljub vsemu terorju, naj-
sodobneje oboroženega okupa
torja je part izanski vojski uspelo 
organizirati ilegalne t iskarne in 
tehnike, ki so bile poglaviten vir 
obveščanja med NOB. 

Ena najpomembnejš ih v ptujski 
občini je bila tudi Tehnika Lacko v 
vasi Stogovce pod Ptujsko goro . O 

njej in njeni pomembni vlogi v za
ključni fazi druge svetovne vojne 
smo se pogovarjali z Mihaelom 
Kolaričem, načelnikom davčne 
uprave pri SO P tu j , ki je vodil in 
urejal tehniko Lacko v zadnjih 
mesecih NOB in ljudske revolucije. 

, ,Zelo težko je bilo najti pri
merno lokacijo za t e h n i k o " , se je 
začel spominjati Miha Kolarič, 
„Saj je sovražnik prežal na vsak 
partizanski korak . Kljub temu je 
naš aktivist Zvonko Sagadin znal 
izbrati pr imerno in varno mesto 
pri Šuperjevih v Stogovcah, kjer 
smo potem lahko bolj ali manj ne
moteno tiskali in razmnoževali vse 
do pregona fašistov iz Jugoslavije. 
Z izkopi za tiskarski bunker, ki je 

bil pod listnjakom smo začeli 
avgusta 1944. Delo je bilo dokaj 
težavno, najtežje pa je bilo to, da 
smo zaradi varnosti pred sovražni
kom smeli kopati le ponoči . Izko
pano zemljo smo odnašali v vino
grad nekoliko vstran od Šuperjeve 
domačije. T a k o smo zakrili vsako 
sled za seboj . Kljub vsem težavnim 
okoliščinam je začel bunker v sep
tembru 1944 služiti svojemu name
nu in to nedaleč od nemške posto
janke na Ptujski g o r i . " 

Na vprašanje, kaj so tiskali in s 
kakimi težavami so se najčešče 
spoprijemali je Miha Kolarič-Ko-
stja dejal Navodila kaj in kako 
t iskat i s m o d o b i v a l i od p o 
krajinske tehnike in sicer prek zelo 
dobro organizirane in vestne kurir
ske službe. Tukaj naj omenim tra
gično smrt kurirja Mirana Sagadi-
na, ki je bil smrtno ranjen v vasi 
9 a p e , ko je opravljal svojo dol
žnost. Po njem se danes imenuje 
osnovna šola v Narapl jah. Mira
nova smrt nas je sicer zelo prizade
la, toda delo je moralo nemotoma 
teči napre j . 

S svetom smo bili povezani prek 
radijskega sprejemnika in tako 
smo part izanskim enotam lahko 
posredovali vsaj najvažnejša poro-
a la o političnem in vojaškem 
stanju v svetu in v Jugoslaviji. 
Prav tako smo poročali o doga
janju v neposredni okolici naše 
tehnike, razmnoževali govore naših 
znanih revolucionarjev, tiskali smo 
razna protifašistična gesla, trosilne 
lističe in letake, razne parole, pla
kate itd. Nemalokra t smo za naše 
borce izdali tudi kakšno borbeno 
pesem. Naše delo so velikokrat 
otežkočale preiskave gestapovcev, 
vendar na srečo nas niso nikoli 
odkrili. Precej nas je večkrat ovi
rala voda, ki je podtekala v naš 
prostor pod Šuperjevim sked
njem". 

Katero območje ste oskrbovali s 
tiskano besedo iz tehnike Lacko? 
,J>Jaše kapacitete so bile sicer 
male, vendar smo izkoristili vsak 
trenutek, da smo lahko čim več 
natisnili. Material iz naše ciklostil-
ne tehnike je potoval na Dravsko 
in ptujsko polje ter v Haloze in 
Slovenske gorice, velikokrat pa še 
izven tega območja kajti tehnike 
takšne vrste takrat ni bilo daleč 
naokol i" . 

Še zadnje vprašanje. Kako ste se 
sporazumeli z domačimi , se pravi 

^faketa tehnike Lacko v Stogovcah. 
Foto: R 

Ijetak iz tehnike Lacko, ki gaje narisal Miha Kolarič-Kostja 

šuperjevimi? 
,,K naši dejavnosti so veliko pri

spevali Šuperjevi in nam pri vsem 
veliko pomagal i . Oče Franc in 
mati Marija sta za vse nas res veli
ko naredila. Franc Šuper je bil si
cer slep, vendar je kljub temu nje
gov delež pri delovanju tiskarne bil 
precejšen. Uredil je vse t ako , da 
smo bili varni pred številnimi fa
šističnimi preizkavami in pred 
morebitnimi domačimi izdajalci. 
Večkrat nam je postregel tudi s 
kakšno važno novico ali z obvesti
lom. Prav tako je neprecenljive 
vrednosti vse t isto, kar je za nas 
storila Šuperjeva mama . Prala 
nam je , iz njenih rok smo dobivali 
hrano, skratka skrbela je za nas 
kot da bi bili vsi njeni. Tudi otroci 

so znali molčat i , tako da je kljub 
njihovi vednosti naše delovanje 
ostalo v najstrožji tajnosti . Nemci 
so sicer slutili, da nekje na tem ob
močju deluje part izanska tehnika, 
toda svo je p r e i s k a v e so bol j 
skoncentrirali na desni breg reke 
Dravi nje v H a l o z a h " . 

Še bi se bil Kostja spominjal 
svojih part izanskih doživetij toda 
številne obveznosti so ga klicale na 
delo. Poslovila sva se in iz njegove 
pisarne sem se vračal zadovoljen, 
kajti imel sem priložnost spoznati 
še enega neposrednega udeleženca 
NOB, prvega part izanskega novi
narja na našem območju in borca 
za novo socialistično samoupravno 
Jugoslavijo. 

BRANKO VODUŠEK 

15 dni po 
vojaško 

v sredo zjutraj je 50 š tudentov iz 
ptujske občine, ki so se lani vpisali 
v 1. letnik višje ali visoke šole odšlo 
v mladinske učne enote, ki jih or
ganizira Jugoslovanska ljudska 
a rmada . V Velikih Blokah b o d o 
mladinci preživeli petnajst dni . V 
tem času bodo pridobili osnovno 
vojaško znanje in spretnost , da se 
lahko, če bi bilo po t rebno vključijo 
v o b o r o ž e n i b o j t u d i p r e d 
odslužitvijo vojaškega roka . Ce 
odštejemo nedelje, b o d o mladinci 
prisostvovali pouku 6 ur dopoldan 
in 2 uri popoldan . V prostem času 
se bodo ukvarjali s špor tom in 
drugimi aktivnostmi. Osnovna ^ 
naloga mladincev je, da se učijo in 
usposabljajo, da gradijo tovariške 
odnose, bratstvo in enotnos t , da 
k r e p i j o n o t r a n j o t r d n o s t in 
moralno-poli t ično enotnost , var- , 
nost in družbeno samozašči to. 

Tisti mladinci, ki bodo dosegli 
odličen uspeh pri pouku , vestno 
izvajali varnostne ukrepe, in se 
bodo izkazali po disciplini ter izpo
lnjevanju nalog in bodo v vsakem 
drugem pogledu za vzgled, si b o d o 
pridobili značko ,,Zgleden mladi
nec pri pouku . . . " , ki je najvišje 
priznanje. 

V torek so se pred o d h o d o m mla
dinci še zadnjič zbrali v klubu mla
dih v P tu ju , kjer so dobili napo tke . 
V imenu OK ZSMS Ptuj pa j im je 
Franci Pr ime, sekretar OK ZSMS 
povedal nekaj vzpodbudnih besed 
in jih opozoril na dolžnosti . 

Ob koncu sem povprašala še 
študente o obveznostih, ki j ih 
imajo v počitnicah in o tem, kako si 
p r e d s t a v l j a j o t o l o g o r o v a n j e . 
Večina je povedala, da so letošnje 
p o č i t n i c e ze lo n a t r p a n e , d a 
nimajo le vojaških obveznosti 
ampak še obvezno študijsko p rakso 
v okviru fakultete, tisti, ki imajo 
š t i p e n d i j o pa še v d e l o v n i 
organizaciji, ki jih štipendira. 
Zraven tega imajo še jesenske 
izpitne roke , tako da j im za tiste 
prave počitnice ob morju ali kje 
drugje ostane bore malo časa. 

Vojaško življenje v taboru si 
predstavlja vsak po svoje: kot 
prijetno poživitev vsakdanjosti ali 
kot naporne vojaške vaje. V knjiži
ci z naslovom Pro memoria , ki so 
jo mladinci dobili pred o d h o d o m in 
v kateri so zabeležene njihove pra
vice in dolžnosti so na prvi strani 
zapisane besede tovariša Tita: 
, ,Delajmo, kot da bo sto let mir, 
pripravljajmo se, kot da bo jutr i 
v o j n a . " Gotovo se bodo mladinci 
zavedali svoje odgovornost i in 
pomena naloge, ki j im je zaupana, 
saj jih bodo vodile besede in zgled 
tovariša Tita: ,,Več znoja v miru, 
manj krvi v v o j n i . " VK 

ROJIC 
VIDA TEH NAŠIH 40 LET 18. nadaljevanje in konec 

Pokrajinski muzej v Ptuju je 
doživel po vojni, ko je prešel iz 
d r u š t v e n i h rok v d r u ž b e n e , 
ogromen razvoj . Predvojnemu 
iToizeju, ki je imel arheološko, 
vinarsko ter maloštevilno kul
turnozgodovinsko zbirko, je bil po 
vojni priključen grad z bogato 
opremo. V njem so bile od leta 
1949 d o 1955 odprte tele zbirke: 
gra jske s t a n o v a n j s k e o p r e m e , 
galerija slik, etnografska zbirka ter 
oddelek ljudske revolucije. Zbirke 
so bile pozneje preurejene in pro
stori prenovljeni. Sam grad pa je 
bil r azen f a s a d e , i z d a t n o p o 
pravljen, kar vse je terjalo velika 
denarna sredstva. 

Vsa povojna leta se je razvijala 
tudi amaterska kulturna dejavnost 

v okviru kul turno prosvetnih dru
štev, z godbami na pihala, tambu-
raškimi orkestr i , pevskimi zbori, 
dramskimi skupinami ter drugimi 
skupinami. V občinah delujejo 
tudi razne glasbene skupine, ki go
jijo zabavno glasbo. 

Skrb za razvoj kulturnega delo
vanja v ptujski in ormoški občini 
je zaupana TKS ( temeljni kulturni 
skupnosti), ki vsaka v svoji občini 
prireja tudi gostovanja umetniških 
skupin od drugod. Več let deluje 
vsako jesen po deset dni na gradu 
Borlu slikarska kolonija. 

Ptuj je zaradi arheoloških in 
drugih k u l t u r n o z g o d o v i n s k i h 
^ o m e n i k o v med najpomembnejši
mi mesti v Sloveniji. Zal pa jih 
finančno ne more sam vzdrževati, 
pomoč širše družbene skupnosti pa 

Na kompleksu Rabeljčje vasi bo zrasel n^sodobnejši 
stanovanjaci predel Ptuja. Po arheoloških raziskavah sta dva 
90 stanovanjska bloka že zgrajena, dva sta v gradnji, devet pa 
jih bo še zgrajenih v naslednjih letih. Foto: R 

je pri tej nalogi premajhna. Ven
dar so bili polega ptujskega gradu 
popravljeni še nekateri dragoceni 
spomeniki, kakor proštijska cerkev 
in refektorij minoritske cerkve v 
Ptuju ter ormoški grad. Mnogo 
spomenikov p ropada , med njimi 

gradova v Veliki Nedelji in Turni-
šču. Obnove je pot rebno staro 
ptujsko mestno jedro z več sto let 
starimi s tavbami. 

Med socialno varstvene organi
zacije štejemo v ptujski občini: 
dom za d u š e v n o d e f e k t n e v 
Dornavi, dijaški dom v Ptuju, 
dom upokojencev in oskrbovancev 
v Muretincih in dom upokojencev 
v Ptuju. Skupnost socialnega skrb
stva pri SO Ptuj pa skrbi za 1300 
cnemoglih. Vse te dejavnosti so se 
v povojnem obdobju razvile. Dom 
v Dornavi je republiškega iiome-
na, ker ima bolnike iz vse Sloveni
je. Dom upokojencev v Ptuju je 
bil sezidan pred nekaj leti. 
Za s o c i a l n o v a r s t v o , v a r s t v o 

otrok in pomoč družini, skrbijo 
tudi posebne komisije pri krajevni 
skupnosti. KS Ptuj je uvedla servis 
za nego bolnikov na domu. 

Krajevne skupnost i , ki so bile 
ustanovljene po letu 1963, uvajajo 
s a m o u p r a v l j a n j e k r a j a n o v pri 
razvoju svojega območja . V ptujski 
krajevni skupnosti delujejo komisije 
za komuna lno gospodarstvo in 
urbanizem, socialno varstvo, var
stvo otrok in pomoč družini, ter za 
kulturo in telesno kul turo. Po
membno delo opravljata štab za 
civilno zaščito in svet potrošnikov 
pri KS. 

V občini Ptuj deluje en vzgojno-
varstveni zavod za predšolske 
otroke, ki ima v krajevni skupnosti 
Ptuj 6 enot, izven nje pa tudi šest. 
Zmogljivost otroških vrtcev je 880 
otrok, vendar jih je vključenih 
okrog 900. Tako zajemajo 12 od
stotkov predšolskih otrok (republi
ško poprečje pa je 20 odstotkov) . 

Čeprav sta ptujska in ormoška 
občina med s l abše r azv i t imi 
slovenskimi občinami, smo z nave
denimi de j s tv i s p o z n a l i velik 

Predvojni Ptiq, pogled z bre^e strani. 
razvoj, ki sta ga po vojni obe obči
ni doživeli. V obeh raste tudi pri
dobivanje trajnih osebnih dobrin 
kot so televizorji, osebni avtomo
bili, gospodinjske naprave, za
sebna stanovanja in počitniške hi-
?5ce. Televizijskih sprejemnikov je 
bilo leta 1974 v ptujski občini 
8192, kar je 122 \u UKM) prebi
valcev, v ormoški pa je bilo televi
zijskih sprejemnikov 2262, kar je 
123 na 10(X) prebivalcev. Od leta 
1970 do 1974 je naraslo število te
levizorjev v ptujski občini za 44, v 
ormoški pa za 60. 

Da bi spoznali pravo sliko vse
stranskega razvoja ptujske in or
moške občine po osvoboditvi , bi 
morali navesti še vrsto podatkov. 
Žal pa jih ni bilo mogoče /brali v 
tako hitrem času, kakor je moral 
biti napisan ta sestavek. Velik po
vojni napredek pa lahko brez 
številčnih navedb o razvoju, obču-
ctijemo posebno tisti, ki smo za
vestno živeli v predvojnem ptuj

skem okra ju . Tedaj smo bili priče 
propadanju že t ako malih indu
s t r i j sk ih o b r a t o v , p r o p a d a n j u 
kmetijstva in životarjenju zdrav
stva, varstva, šolstva in kulture. 
Videli smo bedo proletarcev, ki je 
klicala k rešitvi. 

Kl jub v e l i k e m u p o v o j n e m u 
napredku, ki so ga dosegli, je še 
veliko nerešenih vprašanj , katere 
smo v glavnem navedli in čakajo 
na rešitev, vzporedno z razvojem 
samoupravne socialistične družbe. 

Naša misel ob zaključku poda
janja zgodovinskih dogodkov v 40 
letih delovanja tov. Tita na čelu 
KPJ oz . Z K J p a j e l a h k o le 
priznanje velikim naporom zveze 
komunistov za dobrobi t jugoslo
vanskih delovnih množic v sociali
zmu in za mir v svetu. ^ 

OPOMBA: Podatki za sestavek TEH NAŠIH 40 LET so 
iz virov: 
- Jovan Marjanovič: NOV in Ijud^a revolucija v 
Jugodav^i, Beograd 1959, 

- Pregled zgodovine ZKJ, Ljubljana, 1959 
- 40 let Partije, Delo, 16. 4. 1977 
- V. Rojic: Ptuj v boju za lepše dni, Ptuj, 1959 
- Publikacije o kongresih KPJ, ZKJ, KPS, ZKS, i 

» D L i 
- Janez Petrovič: Gospodarski pregled ptujskega i 

okraja, Ptujdci zbornik 1953 i 
- Anton Pui^: Gospodarski razvoj v ptuj^em f 

(Jcolišu po osvoboditvi, Ptujski zbornik II, 1962 
- Statistični oddelek SO Ptuj, stanovanjska 

skupnost Ptuj, 
- Zgodovinski arhiv Ptuj, TOZD Elektro-Ptuj, TIS 

Ptuj, SO Ormož 
- Statistični podatki po občinah (Statistični zavod 

SRS, Ljubljana) 
- Prazniki slovendcih občin, LjubHana, 1975, str. 

127, 138 
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Prizadevnim članom gasilskega 
društva v Mo3tanjcih je minulo 
nedeljo uspelo pripraviti živahno 
lukarsko prireditev, ki so jo 
novezali s kTnečkim praznikom. 
Številnim obiskovalcem so se 
predstavili kosci, mlatiči, orači, 
sej^ci in seveda lukarice. 

Peti tradicionalni kmečki praz
nik v Lukariji se je začel že 
dopoidne, ko so odprli razstavo 
kmetijskih strojev tovarne Gore-
njeMuta. V popoldanski prire
ditvi, ki j o je začel predsednik GD 

Moškanjci Franc Visenjak, so se 
predstavili krajani Moškanjcev in 
Gorišnice z različnimi kmečkimi 
obič^L Ob koncu so med lepimi 
obiskovalkami izbrali tudi najlep
šo. Lukarska lepotica je Zlatica 
Habjanič, dijalanja, njeni ^ r e -
mljevalki pa sta Meta Ivančic in 
Marta Began, trgovska vajenka. 
Omeniti velja še sklep organizator
jev kmečkega praznika, da bodo 
dohodek od prireditve namenili za 
gradnjo vaškega doma. 

zk 

Moškanjci 

Poleg pevskega zbora ,JRuda Sevei'' iz Gorišnice, so se 
obiskovalcem predstavili tudi kosci in grabljice iz Gorišnice. 

Foto: JOS 

V p o s l o v a l n i c i 

G U M A 
v K r e m p l j e v i u l i c i i m a j o v z a l o g i : 

— tapete, 
— Hisone, 
— tapisone po meri, 
— tople pode, 
— gumi obutev in drugo 
p r i G U M I . 

Labod, v kakšni vodi 
pa plavaš? 

Najbrž ni Ptujčana, ki ne bi vedel za nekdaj t ako lep ribnik v 
Ljudskem vrtu. Res nekdaj je slovel predvsem zaradi lepote in čistosti ter 
izjemne skladnosti s svojim okoljem. O b njem so na.šli mir številni 
ljubitelji kratkih sprehodov. Teh ljudi danes v Ljudskem vrtu ne manjka , 
vendar tam ne najdejo več vsega tistega, kar so imeli včasih na pre tek . ] 
Tišino večkrat zmoti zvok kakšnega kolesa z motorjem, na katerem 
preizkuša voznik njegove tehnične sposobnost i . 

Edino, kar je ostalo enako kot nekoč je najbrž le občudovanja^^ 
vreden labod. Mirno opazuje radovedne opazovalce na obali in veliko^ 
krat žalostno povesi glavo, kot da bi hotel reči: ,.Poglejte ljudje, kaj stej 

Labod otožno zre v onesnaženo vodo. 

mi naredili . Nekoč sem plaval v čisti vodi , danes pa sem deležen vse te 
umazanije sodobnega P t u j a . " 

Prav t ako se vsakemu človeku, ki še ima kaj čuta za lepoto in čistočo 
prav milo stori ob pogledu na ribnik in njegovo okolico, v njem in ob 
njem je namreč mogoče videti in najti vse vrste odpadkov in raznovrstne 
navlake. Ali bi bilo res t ako težko odvreči smeti, namesto v ribnik, v koš? 
Ali b o m o res povsem onemogočili življenske pogoje laboda, ki je v 
ribniku zato , da bi ga krasil? 

Še bi lahko naštevali vprašanja, ki so se nam porajala ob pogledu na 
ribnik v Ljudskem vrtu, toda zaenkrat naj bo dovol j . Morda se bo kdo 
vsaj ma lo zamislil že ob teh in se odločil za drugačen način odlaganja 
smeti. 

B. Vodušek 

Ivo Majcen iz Grajenščaka 

„IVIoj drugi dom -
je cestar 

Pogled na koledarju je ,,trčil" 
ob 13. julij - dan s l o v e n j i h 
šoferjev in avtomehanikov. Tisoče 
šoferjev in avtomehanikov si je ob 
tem dnevu priklicalo v spomin 
herojske dneve naše NOB in 
mejmk, ki je danes praznik 
šoferjev in avtomehanikov. 

.prečno!" , ki smo ga v teh dneh 
izrekli gjlasneje k o t običajno ni bil 
samo voščilnica za ta dan, ampak 
popotnica za s b h e m i naslednji 
delovni dan. 

Naše iskanje zapisa o šoferju, se 
je ustavilo pri Ivu Majcnu iz 
Grajenščaka 2, zaposlenem pri 
Agrotransportu v Ptuju. Odločitev 
za poklic šoferja se je izvila iz 
mladostne želje: biti , ,vladar" nad 
vozi lom. Prve šoferske abecede se 
je učil v šoU za poklicne voznike 
m jo pozneje nadaljeval k o t 

Eoklicen šofer pri Agrotransportu. 
pomin na prvo vožnjo ostaja v 

dnevniku šoferja zapisan z 
, drugačnimi" č r k a m i Vožnja 
Maribor-Beograd. Tisoče pasti se 
mu je nastavilo - pa ne iz 
neznanja, temveč iz pomanjkanja 
potrebnih spoznanj o mestu, 
urejenosti prometa m tako dalje. 
Danes po skoraj 104etiiih 
Ekušnjah je Ivo Majcen, šofer, 
dragocenih izkušenj in kvalitet, ki 
je ze vpet v šofersko žiAdienje in ga 
tudi zna prenašati. Ddo šoferja 
danes tudi več ne „zahteva" daljše 
odsotnosti od domačega ognjišča 
tako, da družina ne občuti teže 
šoferskega poklica; kar pa je 
podedica boljše organizacije dela. 

Ko smo iskali ^posebnosti"" iž 
njegovih šoferskih popotovanj. 

Ivo M^cen s svojim ,4iugim domom*' Foto: B. Vodušek 

nismo zasledili nič posebnega, 
razen „stalnic" oziroma pasti, k i 
so stalen spremljevalec šoferja na 
potu Njegov drugi dom - je cesta 
in v o ^ o - 7-tonski Mercedes 
kamion. V dolgoletni šoferski 
odisejadi je doživd tudi trk, k i pa 
na srečo ni imel drugih posledic 
kot materialno škodo. Večkrat pa 
se je srečal tudi z nevarnostjo 
„počene gume". , 

Se bi lahko pisali o prednostih 

in težavah poklica, s katerim 
izpopolnjujemo sliko le-tega, 
vendar dopolnitev prepuščamo 
reportaži, ki b o nosila naslov: 
„delovni dan šoferja". 

O svojih poklicnih željah je Ivo 
M^cen povedal, da si želi boljših 
cest in več reda v prometu, reda, 
ki bo obvezoval vse udeležence 
prometa in ne samo poklicne 
voznike! 

»Srečno!" MG 

LES industrijsko trgovsko podjetje Ptuj 
n. sol. o. TOZD trgovina Ptuj n. sol. o. 

prodaja na javni dražbi 

TOVORNI AVTOMOBIL ZASTAVA 1300 TR 
m o č motorja 4 8 KM, delovna prostornina motoija 1295 kubb cm 

Vozilo je v voznem stanju. Ogled je možen vsak dan od 8. do 10. ure. 
Dražba je ustna in se je lahko udeležijo fizične in pravne oseba 

Izklicna cena je 3 0 . 0 0 0 dinarjev 

Dražba bo v prostorih prodajalne ..Gramat" Ptuj, Rogozniška cesta 4, 
v ponedeljek dne 1. avgusta 1977 ob 8. uri. 

Kidričevo Priprave na volitve v polnem teku 
Minulo sredo sta se na skupni 

seji sestala lO KK SZDL in koordi
nacijski odbor pri KK SZDL Kidri
čevo z eno samo točko dnevnega 
reda in sicer priprave na volitve — 
evidentiranje. Na sejo so bili vab
ljeni tudi vsi predsedniki delegacij 
SIS, žal pa sta se seje udeležila le 
dva, medtem ko drugi niso smatrali 
za potrebno, da vsaj ob koncu 
mandatne dobe pridejo na sejo, da 
povedo probleme in težave s kate
rimi so se srečevali med svojim 
štiriletnim delovanjem. 

Žal so nekatere delegacije malo 
delale, zato ni čudno, če je tak 
odnos do družbenopolit ičnega dela 
v KS nasploh. Že na letni delovni 
k o n f e r e n c i KK S Z D L je bila 
ugotovljena vrsta pomanjkljivosti v 
delovanju nekaterih delegacij, spre
je to , tudi nekaj stališč in sklepov. 

vendar žal to za nekatere ne pomeni 
nič, mislimo, da se bo v bodoče s 
takimi ljudmi, s takim odnosom do 
družbe in političnega dela treba 
tudi konkretno pogovorit i , saj bi 
bilo zanimivo izvedeti, zakaj ne 
želijo delati, kje in kakšni so vzroki 
za to. 

Člani obeh odborov so se dogo
vorili, da bodo najprej pregledali 
liste evidentiranih za prejšnje volit
ve. Šli so od imena do imena in o 
slehernem kandidatu , ki bi naj 
prišel v poštev kot evidentiran kan
didat tudi konkre tno spregovorili o 
dobrih in slabih plateh ter o 
možnost i , da bi kandidat resno in 
odgovorno opravljal svoje delo v 
bodoči delegaciji SIS ali podobno . 
Pri tem so člani obeh odborov 
svoje delo opravili s polno mero 
odgovornost i . Nikomur ni bilo ne

rodno , da je o kandidatu , ki bi naj 
bil evidentiran, povedal vse lastno
sti, s katerimi ima možnost tudi v 
nadaljnjem predvolilnem postop
ku. 

Predsednik koordinacijskega 
odbora Franc Emeršič in prisotni 
člani obeh odborov so naloge spre
jeli zelo odgovorno, kar je prineslo 
pozitiven rezultat v poteku eviden
tiranje in dobrih priprav na pred-
stoječe volitve v letu 1978. Vrsto 
članov delegacij, ki so bili doslej bo 
ostalo tudi v naprej , veliko pa je 
novih, saj se je pri prvih volitvah 
delegacij še malo vedelo o delegat
skem sistemu, zato mnogi tudi niso 
uresničili pričakovanih rezultatov v 
svojem delu. Morda ne gre le vse na 
njihov račun, ker tudi SZDL in KS 
ter ostali niso v dovoljni meri opo
zarjali delegacij in njihovih pred
sednikov, zato tudi nosijo del 
odgovornosti . To pa v bodoče 
želijo vsi popravit i , zato tudi dogo
vor, da akcija mora teči s , ,polno 
p a r o " v celem počitniškem času. 

Sklenili so tudi, da se v vseh KO 
SZDL v KS izvede evidentiranje in 
se imena dostavijo koordinacijske

mu odboru pri KK SZDL, vendar 
pa mora jo upoštevati , da v delega
cije evidentirajo take občane , ki 
bodo voljni delati v posameznih 
delegacijah. Prav t ako so na seji 
evidentirali prek 10 kandida tov ki 
bi naj prišli v poštev kot novi sod
niki porotniki občinskega sodišča, 
prav tako pa so že evidentirali dolo
čeno število članov za koordinaci j 
ski odbor za spremljanje delovanja 
celodnevne šole v Kidričevem. 
Člani tega odbora so iz raznih dru
štev ter organizacij . Upoštevalo pa 
se je prav t ako , da mora biti 
koordinacijski odbor sestavljen iz 
članov, ki jih delovanje celodnevne 
šole tudi zanima, da bodo z vso 
odgovornost jo opravljali svoje 
poslanstvo. 

Lahko t rdimo, da je skoraj tri
urna seja obeh odborov dala pozi
tivne rezultate, da delo teče v 
začrtani smeri, kar pomeni , da 
odgovornih v Kidričevem stanje ne 
bo našlo nepripravljenih, kajti delo 
na pripravah za predstoječe volitve 
je v polnem razmahu. 

France Meško 

Dom DPO v Doleni bo kmalu pod streho 
v krajevni skupnosti Dolena 

imajo za to srednjeročno obdobje 
zelo obširen načrt . Radi bi uredili 
krajevne ceste, napeljali vodovod, 
izboljšali električno napetost , med 
najzahtevnejše naloge pa nedvom
no spada izgradnja d o m a družbeno 
političnih organizacij v Doleni. 
Temeljni kamen za ta dom so polo
žili na proslavi ob prvem maju, z 
gradnjo pa so začeli hitro za tem, 
tako da bo dom dobil streho pred
vidoma že v začetku avgusta. Dela 
potekajo tako hitro zato, ker vsi 
občani , posebno pa člani mla
dinskega aktiva zavzeto sodelujejo 
pri gradnji, tako s prostovoljnim 
delom kot z ostalimi prispevki. 
Člani mladinskega aktiva so pri 
g r a d n j i d o m a D P O v Dolen i 
opravili ?£ 985 prostovoljnih de
lovnih ur, ostali občani pa 355 ur. 

Takšno zavzetost pri gradnji 
lahko podkrepimo z dejstvom, da 
si prebivalci zares želijo prostore , v 
katerih bi lahko imeli kotičke za 
svoje interesne dejavnosti in kjer bi 
l a h k o p r i r e j a l i m n o g o v r s t n e 
prieditve. Prav tako si lahko razla
g a m o p o s p e š e n o a k t i v n o s t 
p r e d v s e m m l a d i h , k a r n a m 
zgovorno priča o željah in potrebah 
udejstvovanja mladih ljudi v raznih 
društvih in organizacijah tudi na 
tem nerazvitem področju naše ob
čine. V domu D P O bo tudi sedež 
vseh organov krajevne skupnosti in 
krajevna pisarna. 

Vsa d r u ž b e n a , p o l i t i č n a in 
kulturna dejavnost se sedaj odvija 
le v dveh tesnih prostorih, zato tudi 
na zunaj ni bilo vidnih kakšnih 
večjih uspehov, razen izredne zav
zetosti in dobre organizacije pri 
gradnji d o m a D P O . Povečano ak
tivnost pa nedvomno lahko priča
kujemo po dograditvi prostorov, 
kajti ti so osnovni pogoj za uspešno 
d e l o v a n j e vseh o r g a n i z a c i j in 
društev. 

O mnogovrstnih denarnih in 
drugih težavah, s katerimi se 
vodstvo krajevne skupnosti srečuje 

pri gradnji nam je pripovedovala 
Francka Petrovič, ki je tajnik KS in 
vodja krajevne pisarne v Doleni. 
Na vprašanje odkod so dobili sred
stva za tako veliko investicijo nam 
je odgovorila: 

, ,Pri zbiranju sredstev za izgrad
njo doma D P O v Doleni smo imeli 
precej težav, kar je tudi razumljivo, 
saj smo na izrazito nerazvitem po
dročju Haloz in naši občani si s 
težavo pridobivajo sredstva za svoj 
obstoj . Kljub temu smo se odločili 
za krajevni samoprispevek na 
katerem so se prebivalci naselij 

Dolena, Bolečka vas. Zgornja Pri
stava in Popovci odločili, da bodo 
za izgradnjo v letošnjem letu 
namenili 50.000 dinarjev. Prav 
tako smo pri prebivalcih teh naselij 
dobili ves gradbeni les, kar je še 
dokaz več o visoki družbeni zavesti 
naših občanov in o pripravljenosti 
pomagat i pri izgradnji doma D P O , 
ki bo služil tudi za zbore občanov, 
za njihovo kulturno življenje, za 
razne sestanke samoupravnih in 
drugih organov v KS. Skupščina 
o b č i n e P t u j pa n a m je že v 
prejšnjem letu namenila za to inve-
stijo 90.000 dinarjev. T a k o bomo z 
vsemi z zbranimi sredstvi v letoš
njem letu spravili dom pod streho, 
z ostalimi deli pa b o m o nadaljevali 
v naslednjem letu, ko nameravamo 
z deli tudi končati in predati dom 
D P O svojemu n a m e n u . " 

Poleg gradnje doma D P O bi radi 
v KS Dolena v letu 1978 asfaltirali 
še cesto od Sel do Dolene in s tem 
vzpostavili temeljni pogoj za napre
dek in razvoj tega nerazvitega po
dročja. Torej načrti in potrebe v 
Doleni so veliki. Največji problem 
pa je, prav t ako kot mnogokje, po
m a n j k a n j e d e n a r j a , v e n d a r s 
svojimi prispevki in z družbeno po
močjo bodo delovni ljudje in 
občani uspeh vspostaviti boljši stik 
z ostalimi razvitimi področji ne 
samo naše občine, ampak tudi 
širše. Besedilo in slika: 

BRANKO VODUŠEK Takole izgleda gradbišče doma DPO v Doleni. 

Ptujski vrtec premajhen 
o problemih otroškega varstva v Ptuju sem se pogovarjala z Jelko 

Krajnc, predsednico komisije za sprejem otrok. Trenu tno imajo vsa prosta 
mesta zasedena, vendar se število otrok iz meseca v mesec spreminja. 
Komisija za sprejem otrok se sestaja vsak mesec, tako da takoj izpolnijo 
vsa prosta mesta. 

Enkrat letno, v juniju imajo v otroškem vrtcu glavni sprejem, na 
katerem se upoštevajo vse prošnje. Pri sprejemu imajo prednost otroci iz 
nepopolnih družin in otroci zaposlenih staršev. Pri sprejemu upoštevajo 
tudi zdravniška priporočila in težave z jezikom, ki jih imajo priseljeni 
otroci. Letos so prejeli kar 296 prošenj , sprejeli pa so le 104 otroke-Skupine 
otrok so napolnjene celo 30 % nad normat ivo, v skupini mlajših imajo 
namesto šestnajstih, dvajset o t rok, v starejši skupini pa namesto šestin
dvajsetih, trideset o t rok . 

Ker morajo toliko prošenj ' odbiti se veliko družin znajde v težkem 
položaju, med drugim pa se tudi branijo prispevka za o t roško varstvo z 
utemeljitvijo, da jim otrok kljub temu ne sprejmejo v vrtec. Morda bi starši 
lahko zrli malo dal j . 

VK 

Živahen kmečki praznik 

P R I P O R O Č A J O S E ! 

Foto: B. Vodušek 

Z A V O D DR. M A R I J A N A B O R Š T N A R J A D O R N A V A 
o b j a v l j a 

prosto de lovno mes to 

P E D A G O Š K E G A D E L A V C A 
za nedo ločen čas 

Poleg sp lošn ih pogojev do ločen ih z z a k o n o m se za de lovno mesto zahteva 
zakl jučena pedagoška akademi ja - smer de fek to log i ja (specialni p e d a g o g 
za duševno pr izadete) 
Prijave z ž iv l jen jep isom in dokazi l i o izpo ln jevanju navedenih pogo jev je po 
slati na zavodov naslov Rok pri jave )e 15 dni po ob jav i oz. do zasedt)e 
de lovnega mesta . 
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Posebna osnovna šola 
kmalu nared 

L k n c l bodo v prostorih nove 5ole, kjer je okoli 1500 kv. metrov prostora, 
!k v mesecu septembru. 

Učenci posebne osnovne šole b o d o že v septembru obiskovali pouk v 
novih prostor ih . Šola bo zgrajena ob pomoči delovnih ljudi ormoške obči
ne in širše slovenske skupnost i . Investitor del je izobraževalna skupnost 
9oveni je ter občinska izobraževalna skupnost . 

Šola bo imela 12 učilnic, delavnico za tehnični in gospodinjski pouk, 
poleg tega b o d o prostori za jedilnico, kuhinjo, zbornico in pisarne za 
delavce posebne osnovne šole. Šola je že pod s t reho, saj delavci maribor
skega podjetja Z V E Z D A polagajo pode , tlakujejo in stene oblagajo s 
kemičnimi ploščicami. V okviru tega prostora bo tudi telovadnica v izmeri 
288 kv. met rov . Celotna investicija osnovne šole znaša 11 milijonov dinar
jev. Besedilo in slika: zk 

Trideset uspešnih let 
turističnega društva 

Gomila 
Turistično društvo Gomila praz
nuje letos tridesetletnico ustano
vitve. Svoje delovanje bodo skupaj 
s Titovimi in partijskimi jubileji 
proslavili v nedeljo 24. julija 1977, 
proslava pa sodi v okvir 
praznovanj dneva vstaje sloven
skega ^udstva. Delo društva b c m o 
na straneh Tednika predstavili v 
dveh nadaljevanjih. 

DELO TURISTIČNEGA DRUŠ
TVA GOMILA OD 1946 DO 
1967 

Prvi leseni razgledni stcip visok 
12 metrov so zgradili na Gomili 
leta 1946 in speljali na Gomilo 
tudi cesto; Turistično društv^o je 
kupilo 12 ,60 arov zemljišča, 
katerega so kasneje zasadili s 
sadnim in okrasnim drevjem. 
Opremili so gostinski vrt z mizami 
in klopmi za približno 8 0 0 gostov, 
uredili prireditveni plesni oder, 
sanitarije . . . ,Y sedmih letih je žal 
80 % inventarja propadlo, kajti 
društvo v primeru dežja ali snega 
ni imelo možnosti • shramti 
inventarja pod streho. Leta 1948 
so popravili privatno vinograd
niško hišico, ki je po adaptaciji 
služila TD za pisarno in za občasni 
gostinski lokaL Kot simbol vrha 
Gomile sta • bila nameščena dva 
klopotca. Društvo je v svojem 
prvem desetletnem obdobju kupi
lo tudi 14 kratni daljno^ed. 

Leta 1952 je TD Gomila 
zaradilo v lastni režiji drugi leseni, 
18 m visoki razgledni stcdp na 
vrhu Gomile. D d a za razgledni 
stolp na Gomili je oprav^alo 
dnevno po 5 do 11 kme( ckih 
tesarjev. Gradbenega lesa za stolp 
so domačini brezplačno prispevali 

okrog 5 0 %. Pri gradnji t ^ a stolpa 
so za udarniško delo zasluzili 
priznanja in pohvale predvsem: 
Frančeic Holc , tajnik društva, Ivan 
Horvat - takratni predsednik 
društva Anton Cuš, Tonček 
Vrabel, Anton Veingartner, Tonek 
Kosec, Martin Slodnjak, Franc 
Pintarič, Anton Gregorin in še 
vrsta drugih, ki so nesebično 
vložili SVOJ prosti čas v ure in ure 
udarniškega dela. Razredni s t d p 
je bil končan v treh mesecih in 
nudil možnost številnim turistom, 
da so si lahko ogledah lepote kraja 
in okolice. 

P o preteku desetih let je društvo 
vsako tretje le to impregniralo 
razredni stolp. V pritličju stolpa 
so zgradili lokal 5 x 5 metrov 
notranje prostornine, ki so ga leta 
1957 povečali za 5 ,20 x 3 ,50 
metrov. Leta 1960 so stolp 
elektro-instalirali, zato je bil ob 
društvenih prireditvah, k o je bil 
osvetljen od tal do vrha, viden 
daleč na okrog. Nekaj let kasneje 
so • elektrificirali tudi okolico 
Gomile in zgradili trafo postajo 
„Gomila". Člani društva so 
udarniško delali tudi pri gradnji 
trafo-postaje, elektro-daljnovoda 
in električnega omrežja. Društvo 
je zgradilo tudi vinsko' klet s 30 
kub. m notranje prostornine. Ob 
razglednem stolpu so zbetonirali 
prireditveni in hkrati plesni oder 
6 ,50 X 6 metrov. Leta 1967 so 
generalno popravili montažni 
stolp. Zamenjali so • strohnele 
trame, popravili leseno ograjo na 
vrhu stolpa 

Gradbeni tesarski les so 
pretežno darovali kmetje. Zame-aah so tudi že strohnde mize, 

opi in nabavili svoj zeleni 

društveni prapor z ročno vdelanim 
monogramom. Največ zaslug za 
izdelavo prapora imata Jože 
Bezjak in njegova žena, ki je 
ročno izvezla gomilski turistični 
grb. V , drugi desetletni dobi si je 
društvo nabavilo nekaj vinskih 
sodov, gostinski • in kuhinjski 
inventar, urejevalo okolico . . . , 
Vse do leta 1960 je društvo 
plačevalo dela za vzdrževanje 
ceste na Gomilo. Člani TD Gomila 
so si tudi prizadevali, da bi zgradili 
kakšen večji objekt, vendar pa z 
gradnjo ni bilo m o g o č e začeti, ker 
niso imeli na razpolago potreb
nega denarja. 

Po zapiskih F. Holca 
pripravila N. Topolovec 

Združenje 
šoferjev 
in avtomehanikov 
Ptuj 
Nova cesta 1 

O B J A V A 

Z*uženje šoferjev in avtomehanikov Ptuj razpisuje vpis 
kandidatov za poklicne voznike motornih vozil C in E kategorije 
za šolsko leto 1 9 7 7 / 7 8 
V šolo se lahko vpišejo kandidati stari najmanj 17 let, ki so 
končali vsaj 6 razredov osnovne šole in ki so zdravstveno 
sposobni za voznike B, C in E kategorije. Z vpisom smo že pričeli 
in vpisujemo vključno do 3 1 . avgusta 1977. 
Z novim šolskim letom se prične redni pouk. Vsa pojasnila v zvezi 
z vpisom dobite vsak dan razen sobote od 7. d o 15. ure v pisarni 
združenja ali p o telefonu št. 77r974. 

Srečno! 
Vodstvo šole 

Drugi 
krajevni 
praznile 

v Lovrencu 
na Dravskem 

polju 
v Lovrencu na Dr. polju je 

danes svečano. Krajevna skiopnost 
Lovrenc namreč prireja od 2 1 . do 
24. juliga 1977 proslavo drugega 
krajevnega praznika. 

Danes, 2 1 . julna b o ob 19. uri 
da^iostna seja zoora delegatov in 
vodstev If fO ter podelitev 
priznanj OF. Ob 20. uri bodo 
pcJožili venec na spomindco 
t i o š č o žrtvam iz NOB, nato pa 
bodo izvedli mladi kresovanje pri 
mlinu. , 

V petek, 22.juljya s e b o d o o b 8. 
uri začela predtekmovanja za 
prehodni pokal krajevne dcupnosti 
Lovrenc. Ob 20. uri pa bodo 
gasilci izvedli n o č n o vajo. 

V nedeljo, 24 . julija b o d o od 9 . 
ure potekala finalna tekmovanja iz 
nogometa, tenisa in saha, 
popoldan ob 15. uri pa bodo 
rezultate svečano raz^asili in 
podelili priznanja in pokale. , 

N. Topolovec 

TINJE - ŠMARTNO NA POHORJU 

Kmetje za načrtnejšo proizvodnjo 
in zagotovitev trdnejših odkupnih cen 

Te dni potekajo na območju ob
čine S l o v . B i s t r i ca p o d r o č n a 
posvetovanja in zbori delovnih lju
di, članov Kmetijskega kombinata 
Slov. Bistrica, obra ta za koopera
cijo , ,Kmečka pro izvodnja . " 

Na področnih zborih za po
samezne zadružne enote se sestaja
jo kmetje , člani zadrug in tudi 
ostali kmetijski proizvajalci, kate
rih u s m e r j e n o s t v d o l g o r o č n o 
kmetijsko proizvodnjo temelji 
predvsem na osnovi organiziranega 
z d r u ž e v a n j a de la in o s k r b e z 
reprodukcijskim materialom. V 
cicviru tega združenja pričakujejo 
tudi zagotovitev načrtnejše proiz
vodn je in p r o d a j e n j i h o v i h 
proizvodov na širšem tržišču in 
tudi t rdnejšo o d k u p n o ceno. 

O b t a k š n e m p o v e z o v a n j u 
kmetijstva, trgovine in vseh so
rodnih dejavnosti , potekajo te dni 
razprave v okviru predvidene inte
gracije O Z D kmetijstva, predelave, 
t ransporta , skladiščenja in trgovi-

v okviru S O Z D T I M A . 
Dosedanje razprave na ob

močju bistriške občine so pokazale 

k o r i s t n o s t t a k š n e p o b u d e p o 
povezovanju. Saj kmetje, v krajih 
kjer so te razprave že končali , 
sprejemajo predložene programe 
organiziranosti in delovanja nove-
^ združevanja v S O Z D T I M A , 
kot nujno po t rebo . 

V nedeljo 10. julija 77 so se o 
predloženih dokument ih odločali 
tudi kmetje združenega dela in tudi 
drugi, v krajih Tinje in Šmar tno 

na Pohor ju . Skupno prek 50 kme
tovalcev je na obeh zborih potrdilo 
potrebo p o takšni organiziranosti 
kmetijske proizvodnje in prodaje s 
t ransportom ter sprejeli sklep, da 
povsem podpirajo prizadevanja 
združevanja v SOZD T I M A . O 
tem pa bodo odločili še na re
ferendumu, ki bo predvidoma še v 
tem mesecu ali v avgustu 1977. 

Viktor Horvat 

Slov. Bistrica 

Šolska vrata odprta tudi 
v počitniškem času 

Po dveh letih zatišja so se v 
počitniškem času ponovno odprla 
vrata posebne osnovne šole na 
Partizanski cesti v Slov. Bistrici. 
Toda namesto učencev, ki se sedaj 
veselo namaka jo v morju, so v 
okoli 100 letno in dot ra jno šolsko 
poslopje stopili gradbinci SGP 
Konstruktor, T O Z D Grani t Slov. 
Bistrica, ki so pričeli z obnovo 
poslopja, v katerem že dve šolski 
leti ni bilo slišati šolskega zvonca 
in veselih otroških glasov. 

V tej zgradbi je d o pred desetimi 
leti delovala osnovna šola nižjih 
razredov, k o so zgradili novo 
osnovno šolo na Zg. Bistrici. Od 
takrat do pred dvema letoma, ko 
so poslopje zaprli , so v njej imeli 
pouk učenci posebne osnovne šole. 
Do leta 1973 je bilo stanje v njej še 
z n o s n o , p o t e m pa so m o r a l i 
prodvzeti prve varnostne ukrepe, 
to je podpiranje preperelih lesenih 
stropov v učilnicah. V takšnem, za 
c^oli 150 učencev in učiteljev, 
nevarnem okolju so delovali še do 
leta 1975, ko so moral i na predlog 
delovnega inšpektorja prenehati s 
poukom v tej zgradbi. Učenci, 
skupno z učitelji pa so dobili 
začasno zatočišče v učilnicah nove 
osnovne šole Pohorski odred Slov. 
Bistrica. 

P o m a n k a n j e p o t r e b n e 
dokumentacije, zla.sti pa denarja je 

bil vzrok, da so z obnovo šole 
pričeli šele letošnje poletje. Dela 
bodo zahtevala veliko prizadevno
sti gradbincev, saj bo pot rebno 
dvonadstropno zgradbo v celoti 
obnoviti. Ostala bosta le strop in 
stene, vse drugo pa bo pot rebno 
zgraditi na novo. Investicijska dela 
bodo veljala okoli šest milijonov 
dnar jev . O b tem pa je pot rebno 
povdariti, da bo razen dosedanjih, 
v njej še več novih prostorov, ki 
bodo omogočali strokovnejši in 
predvsem kvalitetnejši pouk . 

S r e d s t v a za o b n o v o b o d o 
zagotovili predvsem iz občinske 
izobraževalne skupnost i in občin
skega sklada za obnovo šolskega 
prostora. Bistriška podružnica 
Ljubljanske banke in gradbeno 
podjetje S G P Konst ruktor T O Z D 
Granit Slov. Bistrica pa bosta v ta 
namen omogočila pot rebna posoji
la. 

Predvidevajo, da bo šola pričela 
z rednim poukom v drugi polovici 
šolskega leta 1977/78, svojemu 
namenu pa jo b o d o predali 8. 
januarja 1978, na dan praznika 
občine Slov. Bistrica. S prenovlje
no in razširjeno POŠ bodo v Slov. 
Bistrici v naslednjih letih lahko 
prešli na enoizmenski pouk, pa tu
di vpis na šolo bodo lahko omogo
čili vsem zainteresiranim učencem. 

Viktor Horvat 

Dr. Fran Brumen 

ZDRAVILNE KOPELI 
(4. nadaljevanje) 

Za take srčne bolnike je primerna le delna 
kopel, ko sega voda samo do popka. Pravilno 
uporabljanje delne kopeli pa lahko tudi na te^a 
srčna obolenja ugodno vplivajo. 

Koža ima v vseld kopeli poleg funkcije zaščitne
ga ovoja, ki varuje globlja občut^ivejša tkiva, še 
posebno nalogo, da delige kot neke vrste 
membrana, ki prepušča tiste snovi, ki so topljive v 
vodi in maščobah. 

TOPLA KOPEL — nad 35 stop. C. — zmanjša 
površinski upor v takoimenovanem velikem, celo 
telo zajemajočem, krvnem obtoku z vidnim 
dvigom arterijalnega tlaka v žilah odvodnicah. 
Količina v eni minuti pretečene krvi se dvigne od 
100 cek) do 300 odstotkov. Tedaj 1 do 3 krat. Tudi 
ta UČINEK LAHKO POSTANE NEVAREN, če 
odpove naravni regulativni mehanizem, kar se 
dogaja posebno rado v okrevalni dobi po prebo
lelih težjih boleznih, ali pa tudi pri nekaterih napa
kah na srčni zaklopki. V takem primeru nas lahko 
preseneti ONESVEŠČENJE PO ZAPUSTITVI 
KOPELI. Temu zapadajo predvsem organizmi ti
stih ljudi, ki nimajo sposobnosti dovolj izdatno in 
dovolj hitro izravnovesiti trenutne popustitve že 
opisanega hidrostatskega pritiska. 

POSEBNO PREVIDNI MORAMO BITI PRI 
KOPANJU V VROČIH KOPELIH — 40 stop. C. 
kjer telo z oznojitvijo ne more uravnovesili lastne 
toplote, ki se prekomerno dvigne, ker je zaradi 
višje okolne toplote ohlajevanje zavrto. V tako 

vročih kopelih lahko tudi pri sicer zdravem orga
nizmu krvoobtočni organi zatajijo. 

MRZLE KOPELI — izpod 20 stop. C. — ZA 
STAREJŠE LJUDI IN OTROKE NISO PRI
MERNE, posebno ne za dalje časa, ko lahko pride 
do prehladitve. 

POSEBNOST OGLJIKOKISLIH KOPELIH 
je, da jih že pri 28 — 30 stop. C. občutimo kot 
toplotno indiferentne — nas ne zazebe, niti nam ni 
prevroče — ker se na kožo naleze nebroj 
mehurčkov ogljikove kishne, ki deluje kot nekaka 
toplotno izolacijska plast. Raziskave so po
trdile, da je v taki mineralni kopeli DO 50 
KRAT VEČJI KRVNI OBTOK V KOŽI, nego v 
navadni sladkovodni kopeli iste toplote. 

In kakšen je učinek takega kopanja? Organi, 
kakor so jetra, slezeno in koža, ki jih tudi radi 
imenujemo krvna močvirja, — izpraznijo svoje 
krvne zaloge, — celo do 1300 ccm — v glavi krvo
obtočni sistem. Temu sledi povečano dotekanje 
tkivne tekočine v krvi, ki jo razredčuje. To je po-
pomemben zdravilni efekt. 

V vodi raztopljena ogljikova kislina prehaja v 
kožo, ne da bi pri tem prišla do prenasičenja oglji
kove kisline v arterijskem krvnem obtoku. To vodi 
do izločanja kemično aktivnih snovi, ki vphvajo 
na samohotni živčni sestav in tako na pojačano 
NIHANJE OBTOKA V ŽILAH LASNICAH 
(najdrobnejše žilice — kapilare). 

Končni učinek takih kopeli je spremenjen in 
olajšan krvni obtok, ko je tudi srcu delo izdatno 
olajšano. Poglobljeno in izdatnejše je tudi 
dihanje. Pospešena je osnovna celična presnova in 
povečano je izločanje seča. Vse to pa deluje na 
celotni organizem tako, da bolnik po taki kopeli 
občuti povečano potrebo po izdatnem naravnem 
spanju. Posledica je vsesplošno očiščenje notra
njosti organizma z odpravljanjem škodljivih v pre
snovi nastalih odplak, ki tako hitreje in izdatneje 
zapuščajo telo. Sledi 5. nadaljevanje 

Ormož 

Zunanjost stanovanjskega bloka se dobro vključuje v oko^e, kar je zna
čilnost vseh ormoških n o v o g r a d e n i . ^ ^ ^ 

V oktobru 
vseljivih 
41 novih 
stanovanj 

Delavci ormoškega gradbenega 
podjetja O G R A D so v polnem de
lovnem zamahu pri gradnji novega 
41-letnega stanovanjskega bloka v 
Skoliborvi ulici. Projektant zgrad
be je Dušan Moškon, ki je v bloku 
projektiral garsonjere, enosobna, 
dvo in 4 t r isobna stanovanja. Rok 
dograditve je 25. oktober in kot je 
dejal d e l o v o d j a na g r a d b i š č u 
Skolibrovc ulice, S tanko Toplak, 
dela intenzivno potekajo. Delavci 
polagajo fini in grobi omet, in 
vgrajujejo vso pot rebno instala
cijo. Stanovanja bodo d o roka prav 
gotovo vseljiva. 

Besedilo in slika: ik 

Sprehod po ptujski tržnici 
V ponedeljek zjutraj sem stopila pogledat kaj 

ponujajo branjevke na naši tržnici in lahko zapišem, 
da sem bila razočarana . Branjevk je malo , sadja in 
zelenjave na stojnicah še man j . Tudi kupcev ni bilo 
veliko, zato so branjevke prizadevno vabile vse mi
moidoče in jih poskušale prepričati o uporabnost i in 
kvaliteti svojega blaga. 

Najbolj glasna med njimi se je zapičila vame: 
„Gospa, čisto sveži krompir , kupite! Samo deset di
narjev s t a n e . " Neodločno sem pogledovala zdaj 
krompir, resnično sveže nakopan in lepo opran , zdaj 
njo, vmes pa sem poškilila še po ostalih branjevkah, 
ki so mi bile tako pripravljene ponudit i krompir po 
nižji ceni. Skrivaj sem si beležila cene, ker nisem ho-
tda, da bi me branjevke gledale drugače kot kupca. 
Ker sem samo spraševala po cenah, pa kljub nižjim 
cenam nič kupila so me začele gledati z nezaupanjem. 
Ponujale so pred vsem zelenjavo: glavnato solato po 
15 dinarjev, mladi fižol po 20 dinarjev, cvetačo, 
zelje... Sadja je bilo bore malo , slive in prva rumeno-
zelena j abo lka . , ,Ta si nekaj zapisuje ," m e j e izdala 
ena od njih, zato sem se rajši izognila zdaj že kar ne
prijaznim pogledom. 

Postala sem še pred stojnico, obloženo s sočnimi 
breskvami in še bolj sočno ceno 20 dinarjev. 
Ponujala je še marelice, l imone, pomaranče in bana
ne, cene pa so se gibale od 15 do 20 dinarjev. Zani
mivo in vredno premisleka: na naši tržnici je skoraj 
več južnega sadja kot domačega. Bili smo navajeni, 
da smo se z južnim sadjem sladili pozimi, s pomladjo 
pa so se stojnice napolnile z domačim sadjem: jabol 
ki, h ruškami , marelicami, slivami, ki je cenejše in 
bogatejše z vitamini. 

Prodajalec ni bil zgovoren, povedal mi je le, da je 
zelenjava, paradižnik in paprika, ki jo prodaja iz 
Makedonije, da ga z vlakom pripeljejo do Zagreba, 
od tam ga s kombij i razvažajo po Sloveniji. Pred 
vsem paradižniku, ki je bil že preveč zrel s e j e pozna
ta, da ni sveže ob ran , pa so ga kupci kljub ceni 15 di
narjev za kilogram kupovali rajši kot solato 
branjevk. Na koncu naj še zapišem, da so se na trgu 
pojavile že prve gobe, lisičke po 5, jurčki pa po 7 sta
rih t isočakov. Čeprav cena za večino gospodinj ni 
privlačna, gobe pa so prijetna popestritev jedilnika 
naj bo to opozor i lo gobarjem, da gobe že rastejo. 

V. Krajnc 
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Srečni smo, 
ko osreču

jemo druge 
v soboto zjutraj je krenila briga

da ,, Dušana K vedra" iz Ptuja na 
zvezno mladinsko delovno akcijo v 
Posočje. Njen komandant je Miran 
Zorčič, pokrovitelj brigade pa je 
Kmetijski kombinat Ptuj. Na akciji 
bo sodelovalo 55 brigadirjev naše 
občine. Največ je srednješolcev 
nekaj pa je tudi delavcev. Brigadirji 
so se na akciji dobro pripravili, 
imeli so .šest brigadnih konferenc in 
sodelovali na.številnih pripravah na 
mladinsko delovno akcijo,,Sloven
ske gorice 77" in na udarniških 
akcijah skupaj s to brigado. 

„Kaj bi bil jaz. če bi ne bilo v 
meni veliko hrepenenje, da 
koristim drugim, da jim darujem to 
malo kar imam? Kaj bi ne bil slabši 
od Hvali, če bi spoznal svojo pot in 
bi je ne nastopil, ker stoji tam na 
kriipotju nekdo s palico v roki? Če 
bi vedel, da moram iti na desno in 
bi šel na levo, ker je odrezan tam 
zame večji kos kruha? Saj je tako 
malo kar imam, saj je to življenje 
tako majhno in malo pomembno 

pa bi še tega ne daroval?" Tako 
razmišlja Ivan Cankar. Tako so 
razmišljali naši brigadirji preden so 
se odločili za delovno akrHo in spo
znali so prav: Edino t o lahko 
koristimo, edino tako lahko poma
gamo in osrečujemo, le tako lahko 
spremenimo nerazvita območja v 
razvita, le tako, da darujemo to 
malo kar imamo. In kaj imamo? 
Mladi smo. Mladost je polna 
idealov, polna moči in želja za nova 
spoznanstva, nova prijateljstva. V 
brigado gremo, da gradimo, da 
ustvarjamo, za nove metre cest, 
kubike vodovodnih kanalov, za 
tihe večere ob tabornem ognju, z 
željo, da bi osrečili druge in če nam 
to uspe, bomo srečni tudi mi. 

Brigadirji ptujske brigade se 
bodo v Posočju predstavili s kul
turnim programom, predstavili 
sebe in ptujsko občino. Njihovo 
delo bo v naslednjih dneh enako 
kot na vseh ostalih delovnih 
akcijah. Enako vztrajno in 
prepričljivo bodo zatrjevali: 
,, Hočemo. A št a? Da radimo. Za 
koga? Za Tita, za partijo, za 
narod, za lepši jutri! Gradimo, 
gradimo ceste, vodovode, bratstvo, 
enotnost. . .!" 

Komandant brigade ,,Dušana 
Kvedra", Miran Zorčič, je pred 
odhodom na zvezno delovno akcijo 
v Posočje '77 dejal: ,,Ne vrnemo se 
brez udarniške značke!" V to smo 
prepričani tudi mi. Topolovec N. 

Druga izmena se je poslovila od brigadirskega življenja 

mi BRIGRDIRJI 
TITO - PARTIJA, OMLADINA 

- AKCIJA 
Udarniška akcija v krajevnih 

skupnost ih Maišperk in Ptujska 
gora ter na delovišču v Pacinju, 
samoupravni dan in obisk predsed
nika RK ZSMS Ljuba Jasniča so le 
najpomembnejši dogodki zadnjega 
tedna druge izmene brigadirjev 
M DA Slovenske gorice 1977 . 

V ponedel jek, 1 1 . julija so se p o 
k o n č a n e m delu na lastnem 
delovišču brigadirji odpravili še na 
udarn iško akcijo na Podlože , 
Mcdvece in Sestrže, kjer so urejali 
bankine ob cesti , ki j e bila 
asfaltirana že v pre teklem le tu . 
Brigadirjem je na udarniški akciji 
pomagalo še 13 vojakov iz 
vojašnice Dušana Kvedra v Ptuju . 
Prav t ako so se akcije poleg 
domač inov udeležih še mladi iz 
Majšperka in s Ptujske gore . P o 
končan i akciji, k o so za njimi 
ostah mnogi metr i urejenih 
cestnih bankm,je bil pri gasilskem 
domu na Medvecah še družabni 
večer ob kresu , kjer so izvajali 
ku l turn i p rogram poleg brigadirjev 
še učenc i osnovne šole Ptujska 
gora . 

Na ponedeljkovi akciji so bih 
poleg predstavnikov obč ine Ptuj 
pr iso tn i tudi najpmembnejši za
s topniki obeh krajevnih skupnos t i , 
v ka ter ih je bila udarniška akcija. 
P o k o n č a n e m družabnem večeru 

ftigadiijem in vojakom so na udarniški akciji na Podložah, 
Medvecah in Sestržah pomagali tudi domačini 

Cevi so pdožene, treba jih je še zasuti 

Vročina, trda zemlja in žeja so spremljali samoupravni dan. 

so se brigadirji z zadovoljstvom 
vračali v svoje naselje v Dornavi, 
kajti d o b r o so vedeU, da so dah še 
en prispevek k razvoju manj 
razvitega območ ja . Radi še bi 
ostali v pri jetnem kramljanju z 
domač in i , toda morali so se 
spoči t i , kajti naslednje j u t r o je 
bilo z o p e t t reba prijeti za lopa te , 
pa še samoupravni dan je bil, k o se 
morajo še posebno izkazati . 

Tako so v torek vse voditelje 

MDA Slovenske gorice zamenjali 
„č i s to navadni brigadirji". Toda 
pokazaU so, da so prav tako 
sposobni prijeti tud i za najodgo
vornejše naloge. Na drugi strani p a 
so ,,,pravi voditel j i" prav t a k o z 
de lom dokazah , da so se 
pripravljeni spoprijeti tudi z žuljL 

V če t r t ek je brigadirje druge 
izmene obiskal še predsednik RK 
ZSMS Ljubo Jasnič , P o pogovoru 
z vodstvom akcije in s predstavni
ki skupščine občine Ptuj j e zelo 
pozi t ivno ocenil p o t e k in delo 
ce lo tne akcije. §e posebej pohval
ni so delovni rezul tat i druge 
izmene, saj so mladi brigadirji 
d o s e g i kar 150 o d s t o t n o d d o v n o 
n o r m o . Ob koncu brigadirskega 
dneva je tov. Jasnič govoril 
brigadirjem v osnovni s d i v 
Dornavi o pripravah na deseti 
kongres Zveze sociahst ične mladi
ne in o organiziranosti ZSMS. 
Opozori l je na vsesplošni družbeni 
p o m e n rnladinskih delovnih akcij 
m poudari l , da je o tem treba 
premišljevati tud i v b o d o č e . 

Če t r t ek je bil tudi zadnji dan , 
ko so bih udeleženci druge izmene 
še na delovišču, saj so se v pe tek 
1 5 . julija že poslovili od 
brigadirskega življenja v Dornavi. 
Slovo je bilo sicer težko, t oda vsak 
udeleženec je v svoji zavesti ču t i l 
zadovoljstvo, kajti pomagal je k 
razvoju Slovenskih goric, k t e m u , 
da bi bil č imprej rešen problem 
p i tne vode na t em manj razvitem 
o b m o č j u . 

Tretja izmena brigadirjev je v 
Doranvo prispela že v sobo to . 
Sestavljajo j o mladi iz Brežic, 
Cmonilja, Metlike in Vrhn ike . Ti 
so se že srečah s prvimi kubik i 
težke slovenskogoriške zemlje, 
t ako da so vse zače tne težave za 
n j i m i Začela se je že bi tka za 
boljše rezul ta te , kajti k d o ne bi bil 
rad boljši, k d o ne b i rad izkopal 
več ja rkov , k d o ne bi rad osvojil 
več udarniških značk? Vse to 
žene mlade brigadirje naprej k 
boljšim rezu l t a tom, k večjim 
u s p e h o m . Vsem željam se pridru
žujemo tudi mi , seveda pa b o m o o 
njihovih konkre tn ih uspehih in 
akcijah še pisali. 

Besedilo in shke: 
B R A N K O V O D U S E K 

Začetek gradnje 
kulturnega doma na Selah 

prva udarniška akcija 
N a p o b u d o krajevne konference 

SZDL Sel a, ki j i predseduje 
I le rbcr t Sorec , so mimilo nedeljo 
organizirali prvo udarn i ško akcqo 
krajanov p n gradnji kul turnega 
doma. Petindvajset občanov j e 
prijelo za k rampe in lopa te , 
opravili so vsa zemeljska dela, 
t ako da je sedaj na Sda l i že vse 
pr iprav^eno za zače tek gradnje 

kul turnega d o m a , ki ga že t ežko 
pr ičakujejo, saj se b o v njem 
odvgalo vse k u l t u r n o in d r u ž a b n o 
življenje v tem kraju. Poudar i t i j e 
t reba, da j e bUo vzdušje na 
nedel jsk i ' udarniški akcqi zares 
e n k r a t n o in da so o b č a n i še 
pripravljeni pomagat i pri postavi
tvi kul turnega d o m a na Selah. 

B. V O D U Š E K 

ZBRANA DELA 
PREDSEDNIKA TITA 

TUDI V SLOVENŠČINI 
v mesecu aprilu pr ihodnje l e to , - mesec dn i p r e d VII I . kongresom | 

ZKS, b o izšlo iz tiska prvih p e t knjig zbranih del predsednika republ ike ; 
JOSIPA BROZA TITA. Celotna zbi rka , k i b o zajemala okrog 6 0 knjig, 
b o edinstven d o k u m e n t Titovih del, govorov in prilog z o p o m b b a m i , ; 
kronologi jo , registrom in predgovorom, 

V če t r t ek 14.juljga je predsednik komisijejza po l i t i čno p r o p a g a n d n o i 
in informat ivno dejavnost pr i CK Z K S Franc ŠETINC sklical v Ljubljani ; 
t iskovno konfe renco na ka ter i so predstavnike republiških forumov in i 
sredstev j a v n ^ a obveščanja v S R Sloveniji, seznanili o pr ipravah n a j 
Eda jo Titovih del v s lovenšč in i CScrog 60 knjig, k i b o izšlo pr i za ložb i j 
BOREC v naslednjem obdobju , b o predstavljalo i z redno d r ^ o c e n , 
prispevek na znans tvenem, maricsističnem in teore t ično-pol i t i cnem j 
področ ju . Edicija pa b o namenjena t ako š i rokemu krogu bralcev k o t ; 
t is t im, k i j im b o služila v znanstvene namene . j 

N a tiskovni konferenci j e bi lo še posebej poudar jeno , da b o branje j 
Titovih zbranih del tud i p o m e m b e n prispevek na pod roč ju vzgojno i 
izobraževalnega dela in e t ičnega vrednotenja izvirnih m v veliki m e n še i 
neobjavljenih d o k u m e n t o v o ka te r ih j e na tiskovni konferenci obš i rno 
govoril eden najbdjš ih poznavalcev Titovega ustvarjalnega dela d r . Pe ro ; 
Damjanovič. 

Ob letošnjih Titovih in partijskih jubilejih so že izšle prve štiri knjige 
TITOVIH Z B R A N I H DEL v srbohrvatskem jeziku in so j ih predsedniku • 
tudi osebno izroči l i 24, maja. P d e g tega p a j ih b o d o natisnili še v \ 
m a k e d o n š č i n i a lbanščini in madžaršč in i . Naši n^bo l j š i prevajalci in : 
lektorji so se že lotili obširnega d d a in b o v slovenščini izšlo prvih p e t ; 
knjig v mesecu aprilu pr ihodnje l e to tik pred republiškim k o n g r e s o m \ 
ZKS, ostale knjige pa najkasneje v šestih mesecih p o izidu v j e z i k u j 
avtorja. , ; 

Marksis t ični center te r založbi Komun i s t in Borec, b o d o storili vse, > 
da b o d o knjige dos topne in pr isotne v vseh temeljnih d ružbenopo l i t i čn ih ; 
skupnost ih in posameznikih , po po t r eb i pa b o d o ce lo tno zbirico t u d i \ 
ponatisnil i . , i 

V obdobju do izida TITOVIH ZBRANIH DEL je p o t r e b n o ; 
organizirati š i roko akcijo med našimi delovnimi l judmi in občan i te r v 
globoko vsebinskem smislu pribl ižat i omenjeno zbi rko s lehernemu č lanu : 
naše družbenopol i t i čne s k u p n o s t i . 

m . šnebeiger j 
j 

Lokalna mladinska delovna 
akcija v Ormožu 

v ormoški občini se b o 22. 
julija 1977 pr ičela lokalna MDA, 
trajala pa bo d o 20. avgusta 1977 . 
Akcije se b o d o udeležile tri 
brigade p o 40 mladincev. Mladinci 
iz o rmoške obč ine in pobra ten ih 
mest b o d o razporejeni v brigado 
narodnega heroja ,»Jožeta Keren-
č i č a " , br igado „Vinka Megle" in v 
brigado ,»Bratskih mes t" . Izkopal i 
b o d o vodni jarek na relaciji 
Ha jnd l -Bresn ica , ki b o dolg 
10.155 met rov . 

Na pridne roke že čaka 50 
krampov in 130 lopat , nabavljene 
pa so že tudi uniforme vseh 
velikosti, copa t i in majice. Majice 
so dar poroviteljev, tovarne , , Jože 
K e r e n č i č " iz Ormoža , Slovina 
Jeruzalem Ormož in Zarje Ormož. 
Verjetno ni treba posebej povda-
rjati, da majice in uni forme p o 
končan i akciji ostanejo osebna 

las t brigadirjev. Da pa b o akcija še 
bolj pestra in zanimiva, b o že prvi 
dan steklo t ud i k u l t u r n o in 
špo r tno življenje v t abo ru , ki b o v 
OŠ VeUka Nedelja. 

Že ti skopi p o d a t k i nam 
odkrivajo, da bo akcija v življenje 
ormoške obč ine vneslo nekaj 
novega. Veliki mladinski tabor b o 
s svojo dobro voljo, pesmijo, 
de lom, z žu l j i t aborn imi ognji, 
špor tn imi p r i r e d i t v a m i . . . spre
menil eno l i čno poč i tn i ško lenarje-
nje. 

Na svoj r a č u n p a b o d o prišU 
tudi tisti, ki j ih m i k a v b o d o č n o s t i 
sesti za volan - organiziran b o 
namreč šoferski tečaj za vozila B 
Kategorije. 

Vsi , ki bi se radi prijavili za 
brigado, še imate ča s : javite se na 
OK ZSMS Ormož. 

M. R-.i 

. VIDA ROJIC . 

UPORNE 
SLOVENSKE GORICE 

(6. nadaljevanje) 

OKORIŠČA SLOVENSKE MISLI 

Ko je francoska revolucija na koncu 18. stoletja ponudila svetu nove 
ideje brats tva, enakosti in svobode, so se v prvi polovici 19. stoletja vnema-
li revolucionarni ognji na Poljskem in na Balkanu proti tujemu nasilju in 
budila se je narodna zavest evropskih narodov. Gospodarski razvoj je 
ta jal združevanje narodov v večje državne skupnost i . Nove ideje so pri-
wdle do revolucionarnega leta 1948, ko je počilo v evropskih središčih, kar 
je odmevalo po vsej Evropi. Maribor je tega leta postal politično in 
kulturno središče slovenske Štajerske. Do tedaj je bil Gradec. Naslednje 
leto so prenesli sedež lavantinske škofije iz St. Andraža v Maribor in 
ustanovili slovenski teološki inštitut, kar vse je prispevalo, da je bil rešen 
slovenski živelj v Slovenskih goricah hujšega potujčcvanja, in seveda tudi 
na Dravskem in Ptujskem polju. 

Slovenstvo so utrjevala poleg čitalnic tudi druga društva, vendar jim je ' 
primanjkovalo bojevitosti . Pomembni za razvoj slovenske narodne zavesti j 
so bili Narodni domovi . Na ozemlju Slovenskih goric sta bila le dva j 
domova v obrobnih mestih, eden v Ptuju in drugi v Mar iboru . V Ptuju j e ; 
bil kupljen in urejen leta 1882 v bivšem nemškem hotelu Zur Stadt Wien. j 

Stavba ptujskega Narodnega doma, nam je dobro poznana. Čitalnica je 
tako pridobila trajen prostor za svojo knjižnico, čitalnico in za razne prire
ditve. Pred nakupom stavbe je imela v najemu razne prostore. Najprej je 
bila v hiši Mihaela He rmana v sedanji Prešernovi 27 (1 . 1846), na to v pro
storih nad kavarno Evropa (kjer je .sedaj Projektivni biro). Leta 1870 se je 
preselila v hišo, kjer je sedaj trgovina Peko čevljev, leta 1972 v stavbo se
danjega Narodnega doma , kjer je bil hotel. Zaradi nemškega pritiska se je 
morala odseliti. Našla je prostor v Brenčičevi hiši na Ormoški cesti (danes 
gostilna Turist) , kjer Nemci niso dovolili, da bi obesili na hišo najskrom-
nejšo tablico z napisom Čitalnica. Šele leta 1882 se je čitalničarjem posreči
lo kupiti svojo stavbo. 

Narodni domovi so nudili streho slovenskim društvom in tako postali 
žarišča slovenstva v ponemčenih krajih. 

Gospodarsko so slovenstvo podpirale kmečke posojilnice, ki so jih 
ustanavljali na pobudo Miha Vošnjaka in njegovih sodelavcev. V mestih pa 
so slovenske posojilnice dajale kredite slovenskim trgovcem in obr tnikom 
ter podpirale slovenska društva in dajale štipendije slovenskim di jakom. 

V obdobju pred prvo svetovno vojno so pričeli ustanavljati telovadna 
društva Sokol , ki .so budila narodno zavest. Priključevali so jih k Čitalni
cam. Sokolska misel se je rodila na Češkem in je tudi utrjevala bratstvo 
med s lovan 'kimi narodi . Leta 1906 so ustanovili liberalno Narodno 
stranko s sedežem v Celju, naslednje leto pa katoliško agrarno Slovensko 
kmečko zvezo s sedežem v Mariboru. Slovensko politično življenje se je s 
tem ločilo v dva tabora , liberalni in klerikalni. Drugi je imel večino med 
kmečkim ljudstvom v Slovenskih goricah in seveda tudi drugod po sloven
skem podeželju. Delavci pa so bili pod vplivom avstrijske socialne 
demokracije na rodno mlačni in se niso vključevali v čitalniška društva. 

O R I I - M E T O D O V A DRI ŽBA (C Ml)) 
C M D so ustanovili v Ljubljani leta 1885, da bi v narodnoogroženih 

krajih ustanavljala otroške vrtce in osnovne šole ter jih vzdrževala. Člani 
družbe so v te namene zbirali denar. 

Leta 1888 so ustanovili podružnico C M D pri Lenartu v Slovenskih go
ricah, ki pa jih je kmalu zaspala. Tudi drugod po Slovenskih goricah ni 
našla družba na ugoden odmev. Kmalu sta zaspali tudi pozneje us tano
vljeni podružnici v Benediktu in Gornji Radgoni . Na območju Slovenskih 
goric so podružnice C M D delovale še v Ljutomeru, Ormožu in Ptuju . 
Gas i lo C M D je bil SLOVENSKI BRANIK (1908—1914), ki je grajal 
narodno mlačnost , kar je vzpodbudilo k aktivnosti zlasti učiteljstvo. Na 
društvo je spodbudno vplival nastop Srbov v Balkanskih vojnah. Leta 1913 
in 1914 so ustanovili podružnice C M D v Zg. Koreni, Vurberki , Vidmu, 
Zg. Ščavnici (s člani tudi v Veliki), Sp. Jakobskem dolu (s člani tudi v Jurju 
ob Pesnici), Gradišču (s člani tudi v Cerkvenjaku) in v Drbetincih (s člani 
tudi v Trnovski vasi). 

Odpor C M D proti gospodarsko močnemu društvu Schulverein je bil 
neznaten, saj je imelo C M D leta 1910 le 217 podružnic s 14.829 člani ter ; 
okrog 100.000 kron rednih letnih dohodkov , Schulverein pa 2600 i 
podružnic s 190.000 člani in okrog 1,417.000 kron rednih letnih dohodkov , | 
v rezervnem skladu pa še okrog 2,942.000 kron. Poleg šibkosti C M D v pr i - ; 
mcru z orjaško družbo Schulvereina je krhalo slovenski narodni odpor še-
strankarstvo. Klerikalna slovenska ljudska stranka je nastopila proti C M D i 
in vodila z njo boj do prve svetovne vojne. 

Del slovenskogoriške mladine se je zbiral okrog Preporoda, ki je vodil 
boj za ustanovitev Jugoslavije. Leta 1910 je imela C M D v Sloveniji le 7 
ljudskih Šol s 30 razredi in 1596 otroki , 17 otrokih vrtcev in dva podpi rana 
vrtca. 

Še slabši so bili uspehi naše obrambe proti društvu Si idmark. Da bi 
zajezili njegov vpliv so na pobudo slovenskih deželnih poslancev ustanovili 
Narodno stražo, ki se je le šibko zoperstavljala moči nemške organizacije. 

Leta 1910 so ustanovili kot protiutež društvu Siidmark organizacijo 
Kranibor. Utrjevala je slovenstvo v mestih in trgih. Toda za uspehe je bil 
potreben denar, ki ga pa društvo ni imalo dovolj . List te organizacije 
BRANIK je tožil, da organizacija ni našla odmeva v slovenski javnost i . 

Nadaljevanje prihodnjič^ 
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ROKOMET 

REPUBUŠKA MLADINSKA ROKOMETNA LIGA 

Mladinska reprezentanca 
Ormoža druga 

Tekmovanja v republiških rokometnih ligah za mladince so se v vseh 
treh ligah končale v juniju. Po prvenstvu je bil finalni turnir, na katerem 
so nastopali prvaki lig: Celje, Inles iz Ribnice in Mlinotest iz Ajdovščine. 

Finalni turnir je bil v Ajdovščini, kjer so presenetljivo zmagali 
domačini, pred državnimi prvaki Celjani, zahvaljujoč boljši gol razliki. 

Kot je znano je v vzhodni skupini republiške lige nastopala tudi 
mladinska reprezentanca Ormoža, ki so jo sestavljali igralci Ormoža, 
Velike Nedelje in Središča. Reprezentanca je dosegla 2. mesto v ligi za 
ekipo državnih prvakov Celjem. To je velik uspeh, ki uvršča mlade 
reprezentante Ormoža v najslabšem primeru med šest najboljših ekip v 
republiki. Pod vodstvom trenerja Trofenika je nastopalo 19 igralcev iz 
treh klubov. 

Lestvica po končanem prvenstvu v republiški ligi 1976/77: 

1. Celje 14 14 O O 382:258 28 
2 Ml. repr. Ormoža 14 8 3 3 307:269 19 
3. Minerva 14 9 1 4 282:280 19 
4. Fužinar > 14 8 1 5 316:309 17 
5. Drava 14 4 4 6 277:311 12 
6. Polet 14 4 1 9 271:286 9 
7. Slov. Gradec 14 2 1 11 268:309 5 
8. Velenje 14 1 1 12 265:341 3 

Odlična uvrstitev 
Velunška na svetovnem 

prvenstvu 
Na Danskem je bilo v času od 6. 

do 12. julija svetovno prvenstvo 
prosto letečih letalskih modelov. 
Prvenstva se je med drugim 
udeležila tudi reprezentanca Jugo
slavije, v kateri je nastopil tudi 
Oto Velunšek, član Aerokluba 

Ptuj, ki je s svojim nastopom v 
kategoriji vzpenjalcev znova doka
zal svoje izredne kvalitete; dosegel 
je odlično 7. mesto. Reprezentanca 
Jugoslavije pa je med tridesetimi 
ekipami dosegla solidno 11 mesto. 

MG 

Novi uspehi Lackovih strelcev 
Na minulem republiškem strel

skem prvenstvu so Lackovi strelci 
ponovno slavili; osvojili so vrsto 
odličq in postavili nek^ repubU-
ških rekordov. N^boljsi so bili 
ponovno mladinci v kategorgi 
malokalibrska pištola ,,Standard". 
Ekipa v sestavi Zdenko Medved, 
Franc Petemel in Veselin 
Cubrovič, ki so poleg tega, da so 
osvojili prvo mesto- v svoji 
kategoriji, postavili nov republiški 
rekord s 1611 krogi in s tem 
popravili ,4asten" republiški in 
državni dosežek 1538 krogov iz 
leta 1 9 7 2 . Tudi med posamezniki 
je v tej kategoriji dosegel najboljšo 
uvrstitev, član SD „Jože Lacko", 
Franc Petemel s 5 7 7 krogi, drugi 
je bil Zdenko Medved s 55o krogi 
m tretji Veselin Cubrovič. Jelka 
Učakar je bila ponovno odlična, 
saj je postala republiška mladindca 
prvakmja s 4 7 8 krogi; in istočasno 
izboljšala dosedanji republiški 
rekord. 

V kategoriji malokalibrska 
pištola hitrostrelna je mladinec 
Franc Petemel s 5 8 3 krogi 
postavil nov mladinski rekord 
Slovence; v članski konkurenci pa 
je z istim rezultatom dosegel 
drugo mesto. 

Drugo mesto • v Sloveniji so 
Lackovi strelci osvojili v kategoriji 
revolver velikega kalibra; dosegli 
so rezultat 2191 krogov. Prvak za 
feto 1977 pa je postal Franc 
Petemel s 5v8 krogi, četrti je bil 
Franc Tominšek s 5 6 6 krog i 
Ekipa v sestavi Tominšek, 
Petemel, Randjelovič in Ivanovič 
pa bo predstav^aia ptujske strelce 
ndržavnem prvenstvu v Skopju. , 

Tudi v k a t ^ o c g i malokalibrska 
pištola proste • izbire je ptujska 
ekipa dosegla dober rezultat, 3 . 

mesto; Franc Tominšek pa je 
dobil z rezultatom 541 kjogov 
srebmo medaljo. Mladinci so bSi v 
kategoriji malokalibrska pištola 
serijska „Drulov" prav tako 
odlični tretji; najboljši posamez
nik pa je bil Bojan Rode. Člani so 
v isti disciplini dosegli peto mesto,-
najboljši posameznflc je bil Alojz 
Trstenjak. 

Ptujski strelci so z nastopom na 
republiškem prvenstvu lahko 
nadvse zadovo^ni, saj so dosegli 
tri republiške rekorde, pet zlauh 
medalj, štiri srebme in štiri 
bronaste medalje. Po doseženih 
rezultatih so Lackovi strelci bili 
najuspešnejši udeleženci prven
stva. 

Slavko Ivanovič 

Glasbeni tabor 
Selišči 77 

Republiška konferenca ^asbene 
mladme Slovenije oreanizu-a letos 
že drugi poletni ^asoeni tabor v 
Seliščih pri Vidmu ob ŠčavnicL 
Udeležili se ga bodo mnogi mladi 
glasbeniki iz vse Slovence, ki se 
bodo na tem taboru tu(U 
strokovno izpolnievali in imeli več 
koncertov. V načrtu imajo tečaje 
na katerih bodo udeleženci 
pridobili teoretično znanje iz 
mnogih smeri glasbene umetnost i 
Letošnji glasbeni tabor Sd i šč i 77 
bo trajal od 2 a du 29. julija. 

B. V., 

Nogomet po novih poteh 
Portoroški sklepi od aprila 1976 

so v veliki meri spremenili dose
danje razvojne poti športa v Slo
veniji. Tudi nogomet ni smel in ni 
hotel ostati ob strani. NZS je z in
tenzivnim delom postavila določe
ne smernice za razvoj nogometa in 
novi tekmovalni sistem. 

Rezultat teh prizadevanj je bil 
tudi sestanek predstavnikov TKS 
in zveze telesnokulturnih organiza
cij Slovenske Bistrice in Ptuja ter 
najmočnejših nogometnih klubov s 
tega območja Drave in Aluminija. 
Tolmačenje novega tekmovalnega 
sistema in nove razvojne poti slo
venskega nogometa je podal Brane 
Elsner, duhovni oče koncepta 
razvoja slovenskega nogometa. 

Nekatere ugotov i tve tov . 
Elsnerja so bile zelo zanimive in so 
lahko osnovno vodilo pri na
daljnjem delu. Tako je tov. Elsner 
povedal, da si nogometna orga
nizacija sama ničesar ne izmišlja, 
temveč samo uveljavlja , ,Porto
roške sklepe." 

Jasno in odločno je povedano, 
da bo nogomet v bodoče imel 
dvojni pomen in dvojno nalogo: 
utrjevati in razvijati vzporedno vr
hunski ter rekreacijski nogomet. 
Pod vrhunskim nogometom je 
mišljeno načrtno, strokovno selek-
cijsko delo z mladimi od 10 let na
prej, v kategori jah pionirjev , 
kadetov, mladincev do članov. Re
kreacijski nogomet bo imel bazo v 
šolah, kjer bo vse začenjalo in od 
tam sledilo nadaljnji poti razvoja. 

Vrhunski nogomet bo združeval 
v svojih vrstah vse nadarjene 

tekmovalce do 24 leta starosti, to
rej do obdobja do katerega bi sle
herni i/med njih lahko pokazal 
svojo polno vrednost. 

Zanimiva je ugotovitev NZS in 
tudi tov. Elsnerja, da na področju 
šolskega nogometa nismo naredili 
ničesar. Nogometna organizacija s 
svojimi 14.000 aktivnimi člani bi 
morala biti neposredno prisotna v 
šolah, v bazi, iz katere mora vse 
izhajati. Ugotoviti se mora, v 
katerih šolah obstajajo interesi za 
nogomet in tam začeti poti razvoja 
vrhunskega n o g o m e t a , v vseh 
ostal ih šolah pa n o g o m e t re
kreacijsko omasoviti. 

Največ poudarka je dano ugoto
vitvam ali so tri območne skupine, 
ki tvorijo ptujsko regijo, pri
pravljene in sposobne prevzeti 
naloge in obveznos t i v selek-
cijskem t e k m o v a n j u . Enoten 
zaključek dogovora je bil: 

,,V novem sistemu tekmovanja 
bo ptujska regija imela dve mla
dinski selekciji v vzhodni slovenski 
ligi in člansko selekcijo v slovenski 
nogometni ligi." 

Zapišimo ob koncu še, kako bo 
izgledala organiziranost nogometa 
in tekmovalni sistem v Sloveniji v 
sezoni 1977/78. 

REKREACIJSKI NOGOMET 
Baza rekreacijskega nogometa 

bodo šole, ki bodo masovno (ne 
zgolj kvalitetno) zbirale otroke od 
10 do 12 leta starosti in jih skozi 
šolska ter medšolska tekmovanja 
neposredno usmerjali k nogometu. 

Ostali del rekreacijskega nogo

meta bodo mladinci in člani nad 24 
let starosti, ki ne bodo vključeni v 
selekcijske ekipe. Tekmovanje čla
nov bo organizirano v medob
činskih okvirih Slovenske Bistrice, 
Ptuja in Ormoža ter v nižjih ob
činskih ligah. 

VRHUNSKI NOGOMET 
V sodelovanju s šolami v ptujski 

regiji se mora ustanoviti: 
najmanj 6 ekip pionirjev 10—12 

let 
najmanj 4 ekipe pionirjev 

12—14 let 
najmanj 2 ekipi kadetov 14—16 

let 
Naprej bi tekmovalni sistem 

imel v slovenskih okvirih najmanj 
eno mladinsko in eno člansko se
lekcijo. 

Za uveljavitev vseh sprejetih 
sklepov in izvajanje zastavljenih 
nalog bo treba storiti še marsikaj. 
Potrebno je zbrati čim večje število 
športnih delavcev, angažirati vse 
razpoložljive strokovne kadre, 
povezati se tudi z najbolj oddalje
nimi šolami, dogovoriti se s TKS 
in zvezo telesnokulturnih organi
zacij o mestu nogometa v telesni 
kulturi in predvsem, že sedaj veli
ko število nogometašev, še bolj 
povečati. 

Končajmo ta sestavek z geslom 
,,Nogomet — nogometašem" in 
povabimo vse nekdanje nogometa
še, da se po svojih možnostih čim 
bolj aktivno vključijo v delo, ki je 
in obsežno in odgovorno. 

Vič 

KOLESARSKA DIRKA PTUJ - DORNAVA 
(Dbčindca konferenca Zveze so

cialistične mladine Slovenije Ptuj 
je v sredo 13. julija 1977 organizi
rala kolesardco dirko na relaciji 
P t u j - D o m a v a . Kolesarske dirke 
so se lahko udeležili vsi mladinski 
aktivi in osnovne organizacije 
ZSM s svojimi predstavnflci. Miran 
Zorčič , predsednik športne ko-

misge pri predsedstvu Občinske 
konference ZSMS Ptuj z udeležbo 
na tekmovanju ni bil zadovoUen, 
saj so se tekmovanja udeležit le 
tiije mladinci in za svoje 0 0 
ZSMS dosegli naslednje rezultate: 

1. Opekama Ž abjak 
2. Muretinci 
3. Kipar 

Danes se lahko resno vprašamo, 
ali mladi res nimajo navadnih 
koles, da bi se udeleali k o l e s a r j e 
dirke, ali pa je rgihov odnos do 
mladinske dejavnosti in aktivnosti 
odraz popolne neodgovomosti za 
poslanstvo, ki so ga sprejeli s 
sprejemom v ZSMS. 

Topolovec N. 

Šola plavanja v Ptuju in Kidričevem 
v Ptujskih toplicah in v Kidri

čevem poteka plavalni tečaj za 
otroke in odrasle. V Ptuju se 

udeležuje plavalnega tečaja 80 
pionirjev m cicibanov ter 38 
odrasuh, v Kidričevem je tečaj
nikov nekoliko manj: 30 cici
banov ter 6 odraslih. 

Pogovarjala sem se z vaditdjL 
Jože Kramberger vodi skupino 
cicibanov, ki so stari od 4—7 le L 
O svojem delu s cicibani nam je 
pripovedoval: 

„S tečajem začnemo ob 9. uri, 
tečaj traja dve šolski urL Ce je 
vreme lepo in č e ni možno delo v 
zaprtem bazenu potekajo naše 
vaje v odprtih bazenih, sicer smo 
rajši v zaprtem bazenu. Pogorji za 
učenje so sedaj v sezoni zelo 
ovirani, ker je premalo prostora pa 
tudi jglobina vode ne ustreza, je ali 
prenizka ali previsoka. Otrokom 
smo strah pred vodo že odpravili, 
kar je za otroke te starosti zelo 
pomemben u ^ d i . Začeli smo s 
tdiniko prsnega kravla in otroci 
dobro napredujejo." , 

Da bi bUo naše srečanje zani
mivejše so se z mano pogovarjah 
tudi cicibani tečajniki Tomi Va-
lenko je star 6 l e t Pravi, da ga je 
za plavalni tečaj navdušila ma
mica, da dobro plava in rad plava. 

Ksenja Napast, digakirga dru
gega razreda gimnazge Dušana 
Kvedra iz Ptuja vodi skupino 
cicibanov, ki so stari od 4 - 5 leL 
Delo vaditelja je ocenila k o t 
težavno vendar dodala, da se z 

•veseljem da vse premagati. Dejala 
je, da so otroci pridni in da upa, 
da j ih b o vsaj nekaj splavalo. 
Otroke naučiti plavanja pomeni 
zanjo uspeh, ki ii ne bo izostal. 

(Jiciban Vlado, za katerega je 
tovarišica dgala , da se boji vode se 
je koruzno upri; , Jaz se ne bojim 
vode! Cisf nobene vode!!" 

Jože Breznik, vodja celotnega 
plavalnega tečaja v Ptuju je govoril 
o problemih in težavah s katerimi 
se srečuje ko t vodja; 

„ 0 d 9. ure n^rej je onemo
gočena pravilna vadba otrok, ker 
je olimpijski bazen zaseden z 
ostalimi kopalci, dcupine so pre
močne (14 do 15 otrok), ni 
primernega bazena za ustrezno 
vodenje. V, tq plavalni šoli smat
ram, da bo uspeh, č e bo v 
dcupinah iz vrtcev, kjer jih je 4 0 
plavalo 20% (se obdržah na vodi, 
preplavali 5 - 1 0 m), v dcupini 
otrok od 7 do 15 let , č e jih b o 
splavalo 80% (25 m), v skupini 
odrasli pa bi naj splavalo vsaj 80% 
tečajnikov in lahko bi trdm, da 
smo tečaj zaključili uspešno. Va-
dite^i so pred pričetkom ^aval-
nega tečaja morali opraviti va
ditelj ski tečaj tako, da imamo za 
učenje plavanja strokoven kader". 

Hinko Tovomik vadi eno od 
skupin v plavalnem tečaju za 
odrasle. Vprašala sem ga, kakšni 
so problemi pri učenju abecede 
plavanja med odrasUmi, kakšne so 
morebitne prednosti pri delu z 
odraslimi in povedal je naslednje: 

»Starejši znajo razmišljati in 
lažje dojem^o pouk, otroci pa vse 
gibe samo posnemajo, težje delo z 
odrasUmi pa je zaradi t ^ a , ker 
niso v e č tako g i b č n i Vodim 
skupino, ki bi se naj pred 
začetkom tečaja že vsaj malo 
držala na v o d i Dosbj smo že 
napredovali, precej j ih ze preplava 
15 do 20 m, v skupinah popolnih 
neplavalcev je pravtako vidno 
napredovanje, že plavajo." . 

Andrej Gorše, vodja celotnega 
plavalnega tečaja v Kidričevem je 
specializirani učitelj plavanja in je 
za letošnji plavalni tečaj v Kidri
čevem sam vodil in urejal vse 
priprave tako finančne k o t orga
nizacijske; Pri učenju plavanja mu 
pomagajo še Miran Pal, Boža 
Krajnc, Marko Mihelič, Peter 
Kropeč in Marjan Vindiš. O 
učenju plavanja v Kidričevem mi 
je povedal mnogo zanimivega: 

„V šolskem letu 1 9 7 6 / 7 7 smo 
končali plavalni tečaj za učence 
(DŠ Cirkovce. S to solo imamo 
stalne stike in pohvaliti moram 
organizacijo njihovega zavoda, kaj
ti ta šola si prizadeva, da bi vsi 
učenci v petem razredu postali 
jdavalcl Tudi letos so prihajali na 
bazen in imeli šoLo v naravi, mi 
smo jim organizirali štiri vaditelje 
in uspeh je bil 100%. Ob zaključ
ku tečaja so dobili priznanja, 
značko plavalca in diplomo. 

Sedaj poteka plavalna šola 
vzgojno varstvenega zavoda Kidri
č e v o . S 30 otroki d e l ^ o štirje 

vadite^i in vodja plavalne šcie . 
Mlajša dcupina otrok (tri leta) ne 
bo splavala, vendar so starši 

{)repričani in ne zastonj, da b o d o 
ahko šli z njimi na morje in ne 

bodo imeli težav z igimi. Ostali 
dve skupini pa že plavata. Imamo 
tudi nada^evalno š d o plavanja, 
učimo se prsni in hrbtm kravel, 
predvsem pa dihanje, kar je za 
plavanje najtežje. Ob zaključku 
plavalnega tečaja izvedemo testi
ranje, merilo za uspešnost pa 
pomeni čas, katerega posameznik 
porabi za preplavanje določene 
razdalje. • 

Imamo tudi tečaj za odrasle s 
katerimi vadimo še posebej pozor
no pa tudi sami so zelo prizadevni 
saj ni dneva, da jih ne bi bilo tu. 
Trenutno je šest kandidatov z 
njimi pa delata dva vaditelja. 
Uč imo jih hrbtno in prsno plava
nje. 

Vsi kandidati imajo zagotovilo, 
č e kdo ne splava, lahko dobi 
denar nazaj. V primeru bo lezn i 
otrok ničesar ne izgubi kajti 
dogovorili smo se, da ima otrok 
pravico učenja plavanja vsdi 20 
ur. Ce otrok ali odrasel iz 
opravičenih razlogov tečaja ni 
mogel opraviti, mu denar vrne
mo. ' 

V Kidričevem je plavalni tečaj v 
zlati sredini, opravili so 1() ur 
učenja, vendar pa so rezultati 
kljub temu dosegli zaželeno; vsi so 
splavali 

Nada Topolovec 

Udeleženci plavalne ^cAč V Kidričevem skup^ z vaditelji 
Foto: N. Topdovec 

Ptuj^ cicibani so v {Javalni š<^ zelo živahni 
Foto: N. Topdlovec 

Sezona v Podlehniku 

2e samo sončenje ob jezeru na ribiScem stolčku je lepo in 
prijetno, pdno napetega pričakovanja 

Pri ribniku ali jezeru v 
Podlehniku je na višku sezona 
rekreacije v športnem ribolovu, 
kjer ob sobotah in nedeljah 
marsikatera dmžina preživi svoj 
vikend. Hoja okrog jezera je skoraj 
enako zanimiva kot kaka trim 

steza. Pri odlovu krapa in drugih 
vrst rib se preizkušajo tudi 
najmanjši napeto pričakujejo, 
čeprav le poredko kaj ulovijo. 

Besedilo in slika: 
Komad Zoreč 

Podelitev pokalov in priznanj 
v Dornavi 

Uradna razglasitev izida šport
nih tekmovanj, ki j ih je omani-
zirala Občinska konferenca ^ M S 
Ptuj v počastitev meseca mladosti 
je bila v sredo 13, 7. 1977 v 
brigadirskem naselju v Dornavi. 

Za doseženo prvo mesto v 
posamezni disciphni so bili po
deljeni prehodni pokali, za dose
ženo drugo ali tretjo mesto pa 
priznanje. 

Izid tekmovanja: 

Nc«omet: 
L TGA Kidričevo 
2. Tehnoservis 
3. Budina-Brstje 

Rokomet - fan^e: 
1. ESŠ Ptuj 
2. Budina - Brs^e 
3. Delta 

Košarka: 
1. Klub ptujdcih študentov 
2. Gimnazija Ptuj 

Strelstvo - fantje 
l .Panonija 377 
2. Izbira 367 
3. AGISPtuj 365 

Strelstvo - dekleta 
1. OS Breg 354 
2. GimnazBaPtuj 312 
3. Delta 2 8 0 

Pikado - dekleta 
1. „Franc Kramberger" Rogoznica 
2. AGIS Ptuj 
3. Gimnazija Ptuj 

Namizni tenis: fan^e 
1. (amnazijaPtuj 
2. Apače 
3. B u d i n a - Brstje 

Namizni tenis - dekleta 
1. Gimnazija 
2. OS Franc Osojnik 
3. OS Tone Žnidarič 

V tekmovanju so soddovah OO 
ZSMS šol, TOZD in krajevnih 
skupnosti. Topolovec 



8 - ZA RAZVEDRILO: 21 .julij 1977- TEDNIK 



Tgli i l lK-2i i""i i«77 OGLASI IN O B J A V E - 9 



Predstavniki republiške 
kulturne skupnosti 
na obisku v Ptuju 

v prostoidli samoupravnih 
interesenih skupnosti v Ptuju so se 
v ponedeljek sestali predstavniki 
kulturne skupnosti Slovence — 
predsednik lO Ivan TAVČAR in 
tajnik Štefan BALAŽIC ter 
predstavniki ptujske kulturne 
dcupnosti in občine, da bi 
razjasnili nekatera nejasna vpraša
nja v zvezi s financiranjem 
kulturnih potreb v občini in 
repubbld. 

V dokaj živahni razpravi in v 
odkritem dialogu so se udeleženci 
tega skupnega sestanka dotaknili 
vrste perečih problemov, k i j ih b o 
potrebno v naslednjem obdobju 
reševati tako na nivoju občine ko t 
republike. Ptuj je s svojo bogato 
kulturno dediščino pomemben 
dejavnik v celotnem sklopu 
slovenske, jugoslovanske in evrop
ske' kulture, zato je ravno na 
našem območju tudi vrsta 
problemov, ki jih moramo in jih 
lahko le skupno rešujemo ob 
vsestranskem razumevanju in 
vrednotenju vsega kar smo 
ohranili in kar smo dolžni 
ohranjati zanamcem. 

Gosta iz republiške kulturne 
skupnosti sta si v ponedeljek 
ogledala v Ptuju tudi ariieoloska 

izkopavarga ter z navdušenjem 
spremljala razlago o dosedanjih 
delih na zaščitenem območju 
Ptuja, z zanimanjem sta si ogledala 
tudi muzejske- zbirke m še 
nekatere druge znamenitosti 
našega mesta.-

mš 

Pevski zbor Jadran iz ZDA navdušil Rujčane 
Pod pokroviteljstvom slovenske 

izseljenske matice in v organizacgi 
ptujske kulturne skupnosti, so se v 
ponedeljek zvečer predstavili v 
dvorani narodnega doma v Ptuju 
člani pevskega zbora JADRAN iz 
Clevelanda v ZDA. Mešani pevski 
zbor JADRAN je bil ustanovljen 
pred 57 . leti in je drugi najstarejši 
zbor Slovencev, ki živijo v 
Ameriki in so v tej dežeh tudi 
rojeni. , 

Narodni dom v Ptuju je bil v 
ponedeljek zvečer prizorišče 

enkratne pevske prireditve, ki jo je 
številno občinstvo z navdušenjem 
spremljalo. Dvaintrideset pevcev, 
(firigent REGINALD RESNIK, 
pianist JACK ROSHONG in 
harmonikar JOHNNV MAURIC, 
so nas v pesmi in glasbi popeljali v 
čudoviti svet Prešernove Zdravice, 
v svet slovenske zborovske pesmi, 
ki s o j o pevci, vsi rojeni v Ameriki, 
s hvaležnostjo sprejeb od svojih 
očetov in dedov ter vseh teh 5 0 
let tudi s pesmijo živeli v svoji 
stari domovini, v Sloveniji. 

Dlani poslušalcev sta temeljito 
oRreh še solistki FLORENCE 
UNETIC in BETTV RESNIK, 
gromovit aplavz pa so še pripeli 
PAT BRANDT, ANGELA ŽAB-
JEK, DOROTHY GORJUP, CLA-
RENCE RUPAR, FRANK KRIŠ
TOFE in harmonikar JOHNNV 
MAURiC, ki so nam skupaj z 
mešanim in ženskim pevskim 
zborom pripraviU pravcati show v 
katerega so poleg slovenskih pesmi 
vključili črndce duhovne, venček 
pesmi ameriškega skladatelja 
STEPHENA FOSTERJA ter 
odlomke iz ^asbenih revij MY 
FAIR LADY in OLIVE R. 

Za njihov prvi nastop v Ptuju, v 
Slovenko so pr^otovaU šele dan 
pred koncertom, se jim je zahvalil 
Stane Stanič — predsednik 

občinske zveze kulturnih organi
zacij Ptuj, sekretarka kulturne 
skupnosti Nataša Belšakova pa jim 
je izročila spomindc o darilo. 

Gostje iz Clevelanda so si v 
torek dopoldan ogledah še 
kulturne znamenitosti Ptuja in se 
p o prijetnem srečanju v prostorih 

grajske restavracije odpravili še na 
obisk v Slov^rj Gradec, Kostanje
vico na Kiki in v Ilirsko Bistrico, 
kjer bodo imeli v dneh 20. 2 1 . in. 
22. julija samostojne koncerte. 
Udeležili pa se b o d o še nekaterih 
drugih srečanj slovenskih izseljen
cev, m ž 

Mešani pevski zbor Jadran iz Clevelanda v ZDA. V obredju 
sdistka Florence Unetič 

Foto: KOSI 

Seja družbenopolitičnega zbora SO Ptuj 

Bolj razpravljal in zavzemal 
stališča 

Čeprav smo sredi dopustniške 
sezone je v delegacijah za zbore 
skupščine občine Ptuj še precej 
dejavnosti, saj so obravnavale 
gradivo za 53. sejo zborov 
skupščine občine Ptuj, ki se 
sestajajo na ločenih sejali. Že v 
torek, 19. julija 1977 je bila seja 
družben opohtičnega zbora, dočim 
se bosta - zbor združenega dela in 
zbor krajevnih skupnosti sestala 
šele v torek, 26. julija. 

Družbenopolitični zbor je na 
svoji seji v torek razpravljal in 
sklepal o spremembi odloka o 
višini mesečnih nadomestil oseb
nih dohodkov voljenim in 
imenovanim funkcionarjem SO 
Ptuj, o predlogu odloka o izvolitvi 
sodnikov sodišča združenega dela 
v Mariboru, ki niso v delovnem 
razmerju pri tem sodišču, o 
izvolitvi člana IS SO Ptuj za 
področje družbene samozaščite, 
varnosti in notranjih zadev, o 
izvoUtvi sodnika občinskega sodiš
ča v Ptuju in o imenovanju 
ravnateljev dveh osnovnih šoL 

Dmžbeno pomembnejša so bila 
vprašanja o katerih je zbor, v 
skladu z določil i statuta občine in 
poslovnika, samo razpravljal in 
zavzemal stališča, pristojnost 
sklepanja pa je delegatov zbora 
združenega dela in zbora krajevnih 
skupnosti. To je bila informacija o 
tekočih gospodarskih gibanjih in 
uresničevanju resolucije o družbe
no ekonomski politiki in razvoju 
občine v prvih mesecih letošnjega 
leta. .Posebej velja omemti 
predloga dveh odlokov o obvez
nem združevanju sredstev za 
financiranje programov skupnosti 
otroškega varstva, izobraževalne 
skupnosti, kulturne dcupnosti, 
skupnosti socialnega skrbstva, 
tdesno-kultume skupnosti in 
občinski zdravstveni dcupnosti. 

Občina je namreč odgovorna za 
uresničevanje nalog na omerijenih 
pomembnih področjih družbene 
dejavnosti, zato mora sprejeti 
odlok, ki velja za tiste teme^ne 
organizacge združenega dela, ki 
niso podpisale predloženih samo
upravnih sporazumov, ali so 
sprejeli dnigačne prispevne stop
i l e kot so bile predložene v 
samoupravnih sporazumih. Prav 
tako pa odlok zajema tiste 
kategorije zavarovancev in zaveza
ncev, ki so zunaj samoupravnega 
sporazumevanja (obrtniki, svobo
dni poklici itd.). Poleg tega je na 
dnevnem redu še nekaj osnutkov 
odlokov in dogovorov. 

FF 

Priprave na praznovanje občinskega praznika \ 

v ČAST OBLETNIC 
Osrednja proslava v počastitev praznika občine Ptuj bo letos v nedeljo. 

7. avgusta v Leskovcu, kjer se bodo sestali na slavnostni seji delegati vseh 
treh zborov skupščine občine Ptuj in člani vodstev vseh družbenopoliti
čnih organizacij ptujske občine. Na seji predsedstva skupščine občine 
Ptuj, ki je bila prejšnji četrtek, so se dogovorili, da bo govornik na slav
nostni seji BRANKO GORJUP, predsednik skupščine občine Ptuj. 

Na svečanosti bodo podelili tudi občinska priznanja zaslužnim družbe
nopolitičnim delavcem v občini. Skupščinska komisija za odlikovanja je 
sklenila, da bodo letos podelili tri plakete in dve družbeni priznanji v 
obliki listine. 

Sklep seje predsedstva SO Ptuj je tudi bil, da bodo na slavnostni seji 
imenovali delegacije, ki bodo na dan praznika, 8. avgusta, položile vence 
na spominska obeležja NOB v občini. 

Predsedstvo skupščine občine Ptuj je tudi predlagalo, da v vsaki kra
jevni skupnosti s slavnostno sejo zborov delegatov in vodstev družbe
nopolitičnih organizacij krajevne skupnosti počastijo 8. avgust, saj je to 
praznik vseh občanov ptujske občine. 

N. Topolovec 

Zlati par Žuran 

Foto: KOSI 

Na magistratu v Ptuju so v soboto svečano razglasili za zlat opor očenca 
ANTONA IN MARIJO ŽURAN, kmetovalca iz Gruškovca 43 pri Cir-
kulanah. Anton je 11. novembra lani dopolnil 72 let, Marija pa letos 19. 
aprila šele 68. V zakonu se jima je rodilo 10 otrok, tem pa 24 vnukov in. 
danes ju razveseljujeta tudi že dva pravnuka. j 

Vozniki ne prezrite! 

Zarodek prvega 
semaforja v Ptuju 

Morda ste že opazili rdeči .sema
for, pred železniškim prehodom na 
začetku ormoške ceste v Ptuju. Se
veda pa je še v Ptuju precej vozni
kov, ki ne vedo zanj ali ga ne vidi
jo in kljub rdeči luči zapeljejo prav 
do spuščenih zapornic pred preho
dom. 

Prav to se je zgodilo vozniku to
vornjaka, ki smo ga ujeli na film
ski trak v času, ko je gorela rdeča 
luč ptujskega ,,semaforja", če ne 
verjamete, se na .sliki prepričajte. 

Morda je pa to zares pravi zače
tek in lahko upamo, da se bodo na 
naših križiščih kmalu pojavi/i se
maforji, ki bodo pomagali reševati 
prometni vrvež v našem mestu. 

Besedilo in slika: Branko Vodušek 
S e m a f o r p r e d ž e l e z n i š k i m p r e h o 
d o m 

Pohod AVNOJ 77: 

Šola Bratstva in prijateljstva 
brez primere... 

Legendarna baza 20 je 14. julija 
pričakala v svečanem vzdušju le
tošnje pohodnike že tradicionalne
ga pohoda po poteh slovenske 
delegacije , ,AVNOJ" 77. 1600 km 
poti, srečanja s pridobitvami na
rodnoosvobodilnega boja in seda
njosti, spominskimi obeležji, most 
bratstva in prijateljstva, ki je v 12 
dneh postajal še močnejši in trd
nejši, tisoče vezi se je skovalo v 
tem času.. . , vse to se je globoko 
vtisnilo v spomin slehernega ude
leženca pohoda. 

Ptujske mladmce je na pohodu 
zastopal Jože Golub, zelo prizade
ven mladi družbenopolitični dela
vec iz KS Polenšak, v kateri je se
kretar OO ZKS in predsednik OO 
ZSMS. Vtisi, ki jih je zbral na tem 
pohodu so polni življenjske dina
mike, polni spoznanj o naši stvar
nosti, neprecenljiva zakladnica 
tovarištva, ideje... Besede niso in 
niso hotele iz ust, ko nam je pri
povedoval o pohodu, tudi nemo 
pričevanje je , ,dosti" povedalo. 
Svojevrstno doživetje je bilo tudi 
srečanje z Jankom Gregoričem, ki 
je bil v spremstvu slovenske dele
gacije AVNOJ in z vsemi, ki so 
doživeli desant na Drvar. Kaj mu 
je vtisnilo najgloblji pečat? Sreča

nje z izvirnimi d o k u m e n t i v 
muzeju 11. zasedanja AVNOJA. 

Lokve pri Črnomlju, Kozara, 
Livno, Glamoč, Rora, Drvar, Srb, 

Jože Golub Foto: zk 

Bihač, Plitvice, Otočac, Oguhn, 
Bihovo, Kolpa, Sinji vrh, Vinica, 
Baza 20. . . ; kraji, kjer so se ustavili 
mladi pohodniki; iskali stike z mi
nulostjo in jih izpričevali sedanjo
sti. Sprejemi, ki so jih doživeli na 
tej poti, so vreli od navdušenja; 
mladi udeleženci pohoda so se jim 
predstavljali v kulturnih in drugih 
nastopih. Pohod AVNOJ 77 pa je 
tudi velika šola bratstva in prija
teljstva brez primere in šola življe
nja. Premagovanje vseh ovir na 
poti ni bila , , last" posameznika, 
temveč skupna; nobeden izmed 
udeležencev ne bo tudi pozabil pri
čevanj spremljevalke pohodnikov, 
narodnega heroja Albince Hoče-
var-Mali. Vezi tovarištva, ki so se 
rodile v teh dneh ne bodo nikoli 
popustile, s lovo, ki je bilo neiz
bežno; stisk roke, poljub, povabilo 
na ponovno snidenje... je p)onoven 
dokaz o nujnosti takih in podob
nih poti, ki so obenem tudi most 
za prenašanje tradicij NOB. 

MG 

osebna kronika 
RODILE SO: 

Olga Samec, Šturmovci 3 — 
Boštjana; Frančiška Kuzminski, 
Biš 71 - Mirana; Marija Šegula, 
Juršinci 48 - Boruta; Marija 
Lorbek, Goričak 5 - dečka; 
Dragica Kamenšek, Lešje 35 — 
dečka; Manica Pernek, Placar 3 — 
Banca; Stašica Bricelj, Potrčeva 
4 2 - Jureta; Marjana Fostnarič, 
Bukovci 13 - Klavdijo; Ljudmila 
Pettovič, Gorišnica 45 - dekhco; 
Branka Berghaus, Dornavska 4 -
Saša; Marija Zupanič, Stojnci 138 
- Mojco; Ida Graber, Krčevina pri 
Ptuju 10 - deklico; Dragica Voda, 
Mestni vrh 115 - dečka; Darja 
Glazer, Slovenski trg 7 -
Damjana; Justina Korpar, 
Hrastovec 4 8 - deklico; Marija 
Poplatnik, Sobetinci 1 - dečka; 
Marjetka Erbus. Poljska cesta 18 
- Andreja; Stefanga Cafuta, 
Ložina 6 - Andreja; Zdenka 
Dukarič, Potrčeva 2 - Lauro; 
Štefanija Vogrinec, Kidričevo 64 
- deklico; Ida Stibler, Lukavci 49 

Damnjana; Anica Bedenik, 
Žetale 56 - deklico; Danica 
Vnučec, Ptujska 14, Ormož -
Tanjo; Ana Plazar, Kog 71 
Marijo; Marjana, Surič, Ormož, 
Keleminova 7 - Žarka; 

POROKE: 
Janez Skledar, Graiena 41 in 

Marija Krefl, Grajena 4 1 ; Lovrenc 
Rojič, Mestni vrh 89 in Marija 
Skok, Mestni vrh 89; Stanko 
Skledar, Apače 39 in Zdenka 
Krajnc, Apače 144; Ivan 
Jagarinec, Cvetlin 77 in Ana 
Vindiš, Videm pri Ptuju 32; 
Hvard Zaranšek, Zg. Pristava 23 
in Marija Spevan, Jurovci 11; 
Radoslav Veljovič, Žabjak 22 in 
Angela Kekec, Žabjak 22 ; Stanko 
Borak, Brezje 4 8 in Marija Prelog, 
Zagojiči 30; Rudolf Lešnik, 
Ptujska gora 29 in Trezika Štrucl, 
Ptujska gora 82; Franc Žohar, 
Zamušani 13 in Milena Šimenko, 
Cunkovci 6; Ivan Furjan, Babinec 
19 in Slavica Kelc, Stojnci 53; 
Draeo Hrasnik. Pongrac 145 in 

MarijaŽuran, Brezovec 57; Kari 
Strafela, Videm pri Ptuju 11 in 
Ijgda Sitar, Videm pri Ptuju 11; 
Venčeslav Kozel, JanSci vrh 5 in 
Marija Srdinšek, Janški vrh 5; 
Janez Zdavc, Nadole 44 in Marija 
Mohorko, Nadole 4 4 ; Stanko 
Furjan, Kolarovec bb in Milena 
Žganjar, Gorenjski vrh 2; Janez 
Kocmut, Ločic 24 in Marija 
Zlelenik, Levajnci 6; Branko 
Korez, Kočice 13 in Elizabeta 
Vogrinec, Kočice 13; 

iMRu sa 
Alojz Kovačič, S o d i n d 5 1 , roj. 

1944, umrl 8. julija 1977; Marko 
Vidovič, Borovci 19, roj. 1904, 
umrl 11 . julija 1977; Milan 
Mesaric, Vošnjakova 10, roj. 
1951 , umrl 11 . julija 1977; Ana 
Anžel, Kicar 4 4 , roj. 1911 , umrla 
11. julga 1977; Franc Žuran, 
Brezovec 35, roj. 1900 , umrl 13. 
juUja 1977; Neža Ranfl, Stojnci 
9 3 , roj . 1895 , umrla 14. julga 
1977; Marija Centrih, Bk>grad 
n / m , Bolniiri put 34 , roj. 1901,1 
unnla 1 5 . j u l j g a l 9 7 7 . i 

T E D N I K 
i z d a j a z a v o d z a č a s o p i s r > o i n 
r a d i j s k o d e j a v n o s t R A D I O - T E D -
N I K 6 2 2 5 0 P t u j , V o S n j a k o v a 5 , 
p o S t n i p r e d a l 9 a U r e j a u r e d n i i k i 
o d b o r , g l a v n i u r e d n i k M I H A E U 
G O B £ C , o d g o v o r n i u r e d n i k 
F R A N C F I D E R Š E K . U r e d n i S t v o 
i n u p r a v a R a d i o - T e d n i k a t e l e f o n 
( 0 6 2 ) 7 7 - 0 7 9 i n 7 7 - 2 ? 6 . C e l o l e t n a 
n a r o č n i n a z n a i a 1 5 0 d i n a r j e v , za 
t u j i n o 2 5 0 d i n a r j e v . Ž i r o r a č u n 
S D K P t u j 5 2 4 0 0 - 6 0 M 0 & 4 f t 
T i s k a Č G P M a r i b o r s k i t i s k . N a 
p o d l a g i z a k o n a o o t x i a v e e v a r . j u 
p r o i r A ) d o v i n s t o r i t e v v p r o m e t ' ' 
s p a d a T E D N I K m e d p r o i z v o d e , r a 
k a t e r e se n t p l a č u j e t e m e l j n ' 
d a v e k o d p r o r r ^ e t a p r o i z v o d o v . 

ČRNA KRONIKA 
z oznako „brez posebnostf bi lahko označili stanje na 

področju prometnih nezgod minulega tedna na ptujskem 
območju. V nesrečah se je lažje in huje poškodovalo 6 oseb; 
skupna materialna škoda na vozilih pa znaša 65.700 dinarjev. 

Cirkovce, 11 . juhja ob 9 .20. 
Voznik osebnega avtomobila 
Štefan Moge, iz Kidričevega 14 , je 
vozil proti Pragerskem. Ko je 
pripeljal v križišče s stransko 
cesto, ki vodi v naselje Cirkovce, 
na katero je tudi sam nameraval 
zapeljati; je ustavil, da bi 
omogočil nemoteno vožnjo na
sproti vozečih vozil. V tem 
tienutku je za njim pripeljal z 
osebnim avtomobuom Jurij Zu
pane iz Ptuja, ki v križišču ni 
ustavil, temveč je obvozil Mogeja 
po desni strani. Takoj za 
Zupancem pa je pripeljal Josip 
Copak iz Polzele 134 , ki je zaradi 
neprilagojene hitrosti z levo 
bočno stianjo trčil v zadnji desni 
blatnik Zupančevega avtomobila, 
nato tičU v železniški drog 
kažipota na desni strani in obbstd 
z vozilom izven cestišča. Pri 
nezgodi se je Copak poškodoval, 
materialna škoda pa znaša 7500 
dinarjev. 

V naselju Kimgota se je v 
nedeljo ob 20 .20 zgodila promet
na nezgoda, v kateri sta bih dve 
osebi hudo telesno poškodovani, 
materialna škoda pa znaša 17.000 
dinarjev. 

Voznik osebnega avtomobila, 
Viktor Avguštin iz Sel št. 3 3 , je 
vozil iz smeri Kidričevega proti 
Prepolam. V levem ostrem ovinku 
v naselju Kungota se je skušal 
izogniti osebnemu avtomobilu 
neznane registrske številke, ki je 
stal skrajno na desni stranL Zaradi 
neprilagojene hitiosti, ga le začelo 
zanašati, izgubil je oblast nad 
vozi lom, se enkrat prekucnil, nato 

pa zadel pešakinjo Jero Panikvar 
iz Kungote 69 in Mariio Tement iz 
Kungote 55 , ki sta stali ob cesti na 
desni strani. Obe sta se telesno 
poškodovati. 

V naselju Lancova vas, na cesti 
IV. reda, se je 17. julija ob 15.40 
pripetila huda prometna nezgoda. 
MB iz Lancove vasi št. 10 se je 
vozil s kcdesom, ko je pripeljal do 
hiše št. 12 v Lancovi vasi je 
nenadoma spustil krmilo, se obrnil 
v nasprotno smer, zaradi česar je 
izgubu ravnotežje in padel po 
cestišču. Pri padcu se jc hudo 
telesno poškodoval. To je ponov
no opozorilo, da moramo biti tudi 
v poletnem času budni nad 
prometno varnostjo ot iok! 

MG 

vreme 
do nedelje, 31. julija 1977 

Prvi krajec bo v soboto, 23 . 
juhja ob 20.38. 
Napoved: Hitro se bo otoplilo 
na 28 stopinj C. Večji del dni bo 
sončen. V petek, 22.juUja bodo 
ponekod slabše plohe, močnejše 
nevihte bodo naslednji petek, 
29. juhja. Deževalo bo v soboto 
in nedeljo, 30. in 31 . julija. Tudi 
prve dni avgusta bo se nestalno 
weme, za tem pa se nam obeta 
daljše obdobje vročega vremena. 

y^ AlojzXestnik^ 


